
  روزنامه سیاسی، اقتصادی، فرهنگی و ورزشی سال هشتم    شماره 1886    8 صفحه    قیمت: 5000تومان    چهارشنبه   21 شهریور 1403   7 ربیع الاول 1446قمری   11 سپتامبر 2024 

 سالروز شهادت امام حسن عسکری)ع(
بر تمامی شیعیان تسلیت باد

صفحه 03

02020303

0202

در دویست و شصتمین جلسه شورای پايتخت چه گذشت؛

0808

مترو تهران؛ دیگ در حال انفجار
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کشف میدان گازی پاکستان و تاثیری که بر اقتصاد و بازار ایران دارد؛

سد راهی به نام تحریم
ناصر ایمانی،  فعال سیاسی اصولگرا  در گفت و گو با جملـــه:

دستگاه ها و ارگان ها منویات سیاسی را کنار بگذارند
 تحلیل جملـــه از نگاه منطقی دولت چهاردهم به موج مهاجرتِ ورودی از
 مرزهای شرقی، ردّ مرز مهاجران غیرمجاز افغان و احداث دیوار مرزی؛   
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گفت و گو

دراردوگاهجلیلیچهمیگذرد؟
انتخابــات ۱۴۰۳ از جهــات مختلــف خــاص بــود. پــس از ۴۳ ســال انتخابــات 
زودهنــگام در ایــران برگــزار شــد و نامــزد نــاکام نیــز نتیجه به دســت آمــده را 
بــه طــرز عجیبــی مصــرف می کنــد. بیــراه نیســت اگــر بگوییــم ایــن انتخابات 
ریاســت جمهوری و وقایــع بعــد آن مثــل رای آوری کابینــه در مجلس، تثبیت 
بیش از پیش دوگانه تندرو – میانه رو آرایش سیاســی کشور را تا حدودی تغییر 
داد. جلیلــی تــا روز هــا پــس از شکســت در انتخابــات از رای ۱۴ میلیونــی خود 
صحبــت می کرد، اما مشــخص نشــد که قرار اســت بــا این پتانســیل چه کاری 
انجام دهد. او همچنان تشــکیلات موســوم به دولت ســایه را اداره می کند و تا 
کنون نیز زیر بار تاســیس یک حزب یا تشــکیلات سیاسی رسمی برای فعالیت 
نرفته اســت. ســعید جلیلی چهره سیاســی نزدیک به جریان پایــداری که نوع 
خاصــی از سیاســت ورزی در ایــران را پیگیری می کند، او همیشــه در مرکز تنفر 
و عشــق قرار داشته اســت. رصد فعالیت ها او و جبهه هوادارانش به خصوص 
در فضــای مجازی نشــان می دهد کــه در اردوگاه آنان انتخابــات هنوز به پایان 

نرسیده است.

حواشی پیرامون آقاسعید  
جلیلی پس از انتخابات به دیدار پزشــکیان رفت. چند ســخنرانی کرد و سپس 
راهی سفر اربعین شد. حلقه مجازی جلیلی سعی می کنند شخصیتی راهگشا، 
مظلوم، کارآمد و دست نیافتنی از او خلق کنند که مردم ایران در این انتخابات 
او را از دســت دادنــد. فرقــی نمی کند این بهانــه روز تولد او باشــد، دیدارش با 
جمعــی کودکان و نوجوانان و جوانان، یا حضورش در پیاده روی اربعین. نکته 
جالــب توجه این اســت که آنچــه جلیلی انجام می دهد و امــروز حلقه اطراف 
او تــلاش می کنــد به عنوان ویژگی های شــخصی اش ارائه کند، بار هــا و بار ها از 
ســوی دیگر چهره های سیاسی هم انجام شده. جلیلی نه اولین چهره سیاسی 
است که با مردم و جوانان دیدار می کند، نه اولین نفری است که به پیاده روی 
اربعین رفته است. به نظر می رسد که حلقه مجازی جلیلی تلاش می کند او را 
تا حدی از سایه بیرون بیاورد و به ری برندینگ او بپردازد. اما تحولات سال های 
اخیر، تجزیه و تحلیل جریان فکری تندرو و فاصله ای که درون جریان اصولگرا 
به وجود آمده، این ری برندینگ را تا حد زیادی غیرممکن کرده است. با توجه 
به دســت وپنجه نرم کردن کشــور با مســاله تحریم، ایــن اردوگاه چه بخواهد و 
چــه نخواهد نام ســعید جلیلی، جریان فکری تندرو و تشــکلیات دولت ســایه 
به عنوان فرد، جریان و تشــکیلاتی که تحریم های ایران را رقم زدند، در مســیر 
توافــق هســته ای ســنگ اندازی کردنــد و جلــوی احیــای آن را گرفتنــد به میان 

می آید.

رئیس جمهور بعدی؟  
یکــی از خطوطــی که حلقه هــواداران مجــازی و شناخته شــده جلیلی پیگیری 

می کنــد، نام بردن از او به عنوان رئیس جمهور بعدی ایران اســت. آن ها هنوز 
مشــخص نکرده اند که ورود جلیلی به پاســتور قرار است از چه طریقی صورت 
بگیــرد. آیــا او طبق رویه پیشــین، نامزد انتخابــات ۱۴۰۷ نیز می شــود؟ یا برای 
۱۴۱۱ برنامه ریــزی می کنــد؟ در میــان بازی ها روی خــط رئیس جمهور بعدی، 
گفته هایی مبنی بر کنار زدن پزشکیان نیز به گوش می رسد که می تواند در حد 
همین زمزمه های مجازی باشــد. در هر صورت، هیچ نشانه ای وجود ندارد که 
بر عدم تمایل جلیلی برای شــرکت در انتخابات بعدی دلالت داشــته باشــد. 
همین حالا می توانیم این ادعا را داشــته باشــیم که انتخابات در اردوگاه تندرو 
هنوز به پایان نرســیده و اظهارنظر ها همچنان در همان فضاســت. شاید آن ها 
هنوز نتوانســته اند غلط در آمدن تحلیل شــان راجع به پیروزی در مشارکت زیر 

۵۰ درصد را هضم کنند.

مرد رئیس جمهورساز  
برخی کاربران فضای مجازی یا نویسندگان مطبوعات، از جلیلی به عنوان مرد 
رئیس جمهورســاز یاد می کنند. چــرا که حضورش در انتخابات هــا، به پیروزی 
نامزد رقیب منجر شده است. البته او در انتخابات ۱۳۹۲، یکی از ۴ نامزدی بود 
کــه رای اصولگرایان شکســت و در کنار عوامل و دلایل دیگــر، منجر به پیروزی 
اعتدال گرایان شــد. جلیلی در ســال ۹۶ از ســیدابراهیم رئیسی حمایت کرد که 
در نهایت به پیروزی او در انتخابات منجر نشد. رئیسی در این انتخابات تقریبا 
بــه اندازه مجموع رای ۴ نامزد اصولگرای ســال ۹۲ )۱۶ میلیــون( رای آورد و از 
روحانــی با ۲۴ میلیون رای شکســت خورد. او ســال ۱۴۰۰ ثبت نام کرد و پس از 
مناظره هــا همــراه با علیرضــا زاکانی یکی دیگــر از نامزد های اصولگــرا به نفع 
ســیدابراهیم رئیســی انصراف داد. در این انتخابات، ســیدابراهیم رئیســی ۱۸ 
میلیون رای آورد، آرای باطله دوم شــد، محســن رضایی، عبدالناصر همتی و 

امیرحسین قاضی زاده هاشمی در جایگاه های سوم تا پنجم ایستادند.
در انتخابــات ۱۴۰۳، کمتــر تحلیلگــر پیــروزی قاطــع پزشــکیان در هــر دو دوره 
انتخابــات را پیش بینــی می کــرد. برآینــد تحلیل هــا حــول این محور بــود که با 
افزایش مشــارکت تا حد ۶۰ درصد، پزشکیان پیروز خواهد شد. در تحلیل های 
مربــوط به دوگانه ها نیز گفته می شــد که حضور جلیلی بــه ضرر اصولگرایان و 
موجب شکست آنان خواهد شد. در نهایت جلیلی در دوره اول انتخابات ماند 
و ۹.۵ میلیــون رای گرفــت و همراه با مســعود پزشــکیان بــه دور دوم رفت. در 
دور دوم هم ۱۳.۵ میلیون رای آورد. بخشی از رای خاکستری در این انتخابات 
فعــال شــد و ۶ میلیــون رای بــه آرای ۱۰ میلیونــی پزشــکیان در مرحلــه اول 
انتخابات اضافه کرد. نامزد تندرو ها در مشارکت مرز ۵۰ درصد شکست خورد 
و پزشــکیان رئیس جمهور شــد. برخی تحلیلگران معتقدنــد حضور جلیلی با 
ســابقه فکــری مشــخص، آرای ســلبی را فعال کــرد و این نتیجه را رقــم زد. به 

همین دلیل، لقب مرد رئیس جمهورساز را به او اعطا کرده اند.

ورزش

ابرازنگرانیآمریکاازهمکارینظامی
ایرانوروسیه

ارســال  ادعــای  پــی  در  آمریــکا  خارجــه  وزارت  ســخنگوی  معــاون 
موشــک های بالســتیک از ســوی ایــران بــه روســیه بــار دیگــر بــا تکــرار 
ادعاهــای دولــت جــو بایــدن اعلام کرد کــه واشــنگتن از ابتــدای جنگ 

اوکراین، نگران همکاری های نظامی تهران – مســکو بوده اســت.
بــه گزارش ایرنا، ودانــت پاتل معاون ســخنگوی وزارت خارجه آمریکا 
روز دوشــنبه بــه وقــت محلی در پاســخ به ســوالی دربــاره گزارش های 
ادعایی مبنی بر ارســال موشــک بالستیک از ایران به روسیه در جنگ با 
اوکراین، گفت: ما بســیار نگران این گزارش ها هســتیم. هرگونه ارســال 
موشــک از ایران به روســیه، یک تشــدید تنش جدی و همچنین تشدید 

قابــل توجه حمایت ایران از تهاجم روســیه به اوکراین خواهد بود.
این مقام وزارت خارجه آمریکا افزود: ما و شــرکایمان در گروه ۷ و ناتو 
بــه صراحت بیان کرده ایم کــه آماده اعمال عواقب قابــل توجهی این 

هستیم. اقدامات 
او گفت: ما از زمان آغاز تهاجم روســیه به اوکراین از افزایش همکاری 
دفاعــی ایــران و روســیه ابــراز نگرانــی کــرده بودیــم و به ایــن روابط از 

کرد. خواهیم  توجه  نزدیک 
پاتــل تصریــح کرد: مســعود پزشــکیان رئیــس جمهــور ایــران بارها به 
گســترش روابــط خود با جهــان و همچنیــن بهبود اقتصاد ایران اشــاره 
کرده اســت. ایــران نمی تواند چنین انتظاری داشــته باشــد و در همین 

حــال اقداماتــی انجــام دهــد کــه صلــح و نظــم بیــن المللــی را تهدید 
می کنــد. بنابرایــن مــا ایران را بر اســاس اعمــال آن قضــاوت خواهیم 

کرد.
نمایندگی جمهوری اســلامی ایران نزد ســازمان ملل متحد روز جمعه 
به وقت محلی در پاســخ به ســوالات درباره گزارش هــای ادعایی مبنی 
بر ارســال موشــک های بالســتیک به روســیه، گفت: »موضــع جمهوری 
اســلامی ایــران در قبــال منازعــه اوکرایــن هیــچ تغییری نکرده اســت. 
ایــران ارســال کمــک نظامــی بــه طرفیــن درگیــر کــه موجب گســترش 
از  گرفتــن  فاصلــه  همچنیــن  و  زیرســاخت ها،  و  انســانی  خســارات 
گفتگوهــای آتش بس می شــود را امری غیرانســانی می دانــد؛ بنابراین، 
نه تنهــا خــود چنیــن اقدامــی نمی کنــد بلکــه کشــورهای دیگــر را نیز به 

توقف ارســال ســلاح به طرفین درگیر در منازعه دعوت می نماید.«
پیش از این نیز، سفیر ایران در سازمان ملل با رد اتهامات »بی اساس 
و گمــراه کننــده« آمریــکا، انگلیس و فرانســه در خصــوص نقش تهران 
در مناقشــه اوکراین، گفت: ایــالات متحده و هم پیمانانــش نمی توانند 
ایــن واقعیت غیرقابل انکار را کتمان کنند که ارســال ســلاح های غربی 
و پیشــرفته بــه ویژه از ســوی ایــالات متحده آمریــکا، جنــگ اوکراین را 
طولانــی کرده و بــه غیرنظامیــان و زیرســاخت های غیرنظامی آســیب 

وارد کرده است.
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مبلغ 2/000/000 ریال، )غیر قابل بازگشت( بابت هزینه تکثیر اسناد مزایده، به شماره شبا 960100004001072703022624 
با شناسه واریز 325072757117000000000000000186 به نام در آمدهای اختصاصی دانشگاه شهید چمران ، واریز نمایند 
و اصل رسید واریزي مربوط به صاحب حساب را به اداره امور قراردادها تحویل دهند. جلسه بازگشایي پاکات کلیه متقاضیان، در روز 
شنبه مورخ 1403/7/7 رأس ساعت 10 صبح، با حضور سایر اعضاء کمیسیون معاملات و مناقصات دانشگاه، در دفتر معاونت اداري، 
مالی و پشــتیبانی دانشگاه برگزار خواهد شــد.لازم به ذکر است که دانشگاه با رعایت کلیه قوانین و مقررات مربوطه، در رد یا قبول 
پیشــنهادهاي مالي واصله، مختار خواهد بود. این مزایده با پیشــنهاد حداقل 2 مزایده گر رسمیت می یابد. پرداخت کلیه هزینه های 
انتشار دو نوبت آگهی در روزنامه کثیرالانتشار کشوری، به عهده برنده مزایده می باشد. لازم به ذکر است کلیه مراحل برگزاری مزایده 
از دریافت اسناد مزایده تا ارائه پیشنهاد مالی مزایده گران و بازگشایی پاکت ها به استثناء پاکت الف که به صورت حضوری هم تحویل 
می گردد، از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( انجام می پذیرد. مزایده گران در صورت عدم عضویت قبلی، می 
بایســت نسبت به انجام مراحل ثبت نام در ســایت مذکور و دریافت گواهی امضاء الکترونیکی جهت شرکت در مزایده اقدام نمایند. 

پرداخت هزینه و کارمزد سامانه ستاد، به عهده برنده مزایده می باشد. 

ادارهامورقراردادها-دانشگاهشهيدچمراناهواز شناسه: 1785165 

نوبت دوم

یك مرحله اي  فروش آهن آلات ضایعاتی دانشگاه شهید چمران اهواز در سال 1403

آگهیتجدیدمزايدهعمومی
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هلدینگ خلیج فارس و راهی که به ترکستان می رود 

اتمام »حجت« کنید!
J O M L E H

 به بهانه روز گرگان؛
خدمات شعب سپهری در سرزمین

 »طلای سفید«

با نهایت تاسف و تاثر درگذشت پدر گرامیتان را خدمت شما و خانواده ارجمندتان 
تسلیت عرض نموده و از درگاه باری تعالی برای آن مرحوم علو درجات و رحمت 

واسعه و برای بازماندگان صبر و شکیبایی آرزومندم .

جناب آقای مهندس حسینی فر

احمد  شیرازیان

 اختصاصی جملـه/ به  بهانه حذف عجیب آمار 
نوزادان  زاده شده از مادران ۱۰ تا ۱۴ ساله؛

 معضلــی بــه نــام کــودک همســری کــه امــروزه گریبانگیــر بســیاری از 
کشورهاســت، به نوعی از ازدواج رســمی یا غیررسمی کودکی را از کودکان 
می رباید. ازدواج کودکان همچنین آموزش آنها را مختل می کند و آسیب 
پذیــری را در برابر خشــونت، تبعیض و ســو اســتفاده شــدت می بخشــد.
کودک همسری در ایران، در صورتی که کودک زیر سن بلوغ با اجازه ولی و رای دادگاه 
غیر قانونی نیست و به طور کلی دختران زیر ۱۳ سال و پسران زیر ۱۵ سال برای ازدواج 

باید اجازه پدر و یا جد پدری خود به همراه رای دادگاه را داشته باشند... 

خبــر رسیــده

دراردوگاهجلیلیچهمیگذرد؟
انتخابــات ۱۴۰۳ از جهــات مختلــف خــاص بــود. پــس از ۴۳ ســال انتخابــات 
زودهنــگام در ایــران برگــزار شــد و نامــزد نــاکام نیــز نتیجه به دســت آمــده را 
بــه طــرز عجیبــی مصــرف می کنــد. بیــراه نیســت اگــر بگوییــم ایــن انتخابات 
ریاســت جمهوری و وقایــع بعــد آن مثــل رای آوری کابینــه در مجلس، تثبیت 
بیش از پیش دوگانه تندرو – میانه رو آرایش سیاســی کشور را تا حدودی تغییر 
داد. جلیلــی تــا روز هــا پــس از شکســت در انتخابــات از رای ۱۴ میلیونــی خود 
صحبــت می کرد، اما مشــخص نشــد که قرار اســت بــا این پتانســیل چه کاری 
انجام دهد. او همچنان تشــکیلات موســوم به دولت ســایه را اداره می کند و تا 
کنون نیز زیر بار تاســیس یک حزب یا تشــکیلات سیاسی رسمی برای فعالیت 
نرفته اســت. ســعید جلیلی چهره سیاســی نزدیک به جریان پایــداری که نوع 
خاصــی از سیاســت ورزی در ایــران را پیگیری می کند، او همیشــه در مرکز تنفر 
و عشــق قرار داشته اســت. رصد فعالیت ها او و جبهه هوادارانش به خصوص 
در فضــای مجازی نشــان می دهد کــه در اردوگاه آنان انتخابــات هنوز به پایان 

نرسیده است.

حواشی پیرامون آقاسعید  
جلیلی پس از انتخابات به دیدار پزشــکیان رفت. چند ســخنرانی کرد و سپس 
راهی سفر اربعین شد. حلقه مجازی جلیلی سعی می کنند شخصیتی راهگشا، 
مظلوم، کارآمد و دست نیافتنی از او خلق کنند که مردم ایران در این انتخابات 
او را از دســت دادنــد. فرقــی نمی کند این بهانــه روز تولد او باشــد، دیدارش با 
جمعــی کودکان و نوجوانان و جوانان، یا حضورش در پیاده روی اربعین. نکته 
جالــب توجه این اســت که آنچــه جلیلی انجام می دهد و امــروز حلقه اطراف 
او تــلاش می کنــد به عنوان ویژگی های شــخصی اش ارائه کند، بار هــا و بار ها از 
ســوی دیگر چهره های سیاسی هم انجام شده. جلیلی نه اولین چهره سیاسی 
است که با مردم و جوانان دیدار می کند، نه اولین نفری است که به پیاده روی 
اربعین رفته است. به نظر می رسد که حلقه مجازی جلیلی تلاش می کند او را 
تا حدی از سایه بیرون بیاورد و به ری برندینگ او بپردازد. اما تحولات سال های 
اخیر، تجزیه و تحلیل جریان فکری تندرو و فاصله ای که درون جریان اصولگرا 
به وجود آمده، این ری برندینگ را تا حد زیادی غیرممکن کرده است. با توجه 
به دســت وپنجه نرم کردن کشــور با مســاله تحریم، ایــن اردوگاه چه بخواهد و 
چــه نخواهد نام ســعید جلیلی، جریان فکری تندرو و تشــکلیات دولت ســایه 
به عنوان فرد، جریان و تشــکیلاتی که تحریم های ایران را رقم زدند، در مســیر 
توافــق هســته ای ســنگ اندازی کردنــد و جلــوی احیــای آن را گرفتنــد به میان 

می آید.

رئیس جمهور بعدی؟  
یکــی از خطوطــی که حلقه هــواداران مجــازی و شناخته شــده جلیلی پیگیری 

می کنــد، نام بردن از او به عنوان رئیس جمهور بعدی ایران اســت. آن ها هنوز 
مشــخص نکرده اند که ورود جلیلی به پاســتور قرار است از چه طریقی صورت 
بگیــرد. آیــا او طبق رویه پیشــین، نامزد انتخابــات ۱۴۰۷ نیز می شــود؟ یا برای 
۱۴۱۱ برنامه ریــزی می کنــد؟ در میــان بازی ها روی خــط رئیس جمهور بعدی، 
گفته هایی مبنی بر کنار زدن پزشکیان نیز به گوش می رسد که می تواند در حد 
همین زمزمه های مجازی باشــد. در هر صورت، هیچ نشانه ای وجود ندارد که 
بر عدم تمایل جلیلی برای شــرکت در انتخابات بعدی دلالت داشــته باشــد. 
همین حالا می توانیم این ادعا را داشــته باشــیم که انتخابات در اردوگاه تندرو 
هنوز به پایان نرســیده و اظهارنظر ها همچنان در همان فضاســت. شاید آن ها 
هنوز نتوانســته اند غلط در آمدن تحلیل شــان راجع به پیروزی در مشارکت زیر 

۵۰ درصد را هضم کنند.

مرد رئیس جمهورساز  
برخی کاربران فضای مجازی یا نویسندگان مطبوعات، از جلیلی به عنوان مرد 
رئیس جمهورســاز یاد می کنند. چــرا که حضورش در انتخابات هــا، به پیروزی 
نامزد رقیب منجر شده است. البته او در انتخابات ۱۳۹۲، یکی از ۴ نامزدی بود 
کــه رای اصولگرایان شکســت و در کنار عوامل و دلایل دیگــر، منجر به پیروزی 
اعتدال گرایان شــد. جلیلی در ســال ۹۶ از ســیدابراهیم رئیسی حمایت کرد که 
در نهایت به پیروزی او در انتخابات منجر نشد. رئیسی در این انتخابات تقریبا 
بــه اندازه مجموع رای ۴ نامزد اصولگرای ســال ۹۲ )۱۶ میلیــون( رای آورد و از 
روحانــی با ۲۴ میلیون رای شکســت خورد. او ســال ۱۴۰۰ ثبت نام کرد و پس از 
مناظره هــا همــراه با علیرضــا زاکانی یکی دیگــر از نامزد های اصولگــرا به نفع 
ســیدابراهیم رئیســی انصراف داد. در این انتخابات، ســیدابراهیم رئیســی ۱۸ 
میلیون رای آورد، آرای باطله دوم شــد، محســن رضایی، عبدالناصر همتی و 

امیرحسین قاضی زاده هاشمی در جایگاه های سوم تا پنجم ایستادند.
در انتخابــات ۱۴۰۳، کمتــر تحلیلگــر پیــروزی قاطــع پزشــکیان در هــر دو دوره 
انتخابــات را پیش بینــی می کــرد. برآینــد تحلیل هــا حــول این محور بــود که با 
افزایش مشــارکت تا حد ۶۰ درصد، پزشکیان پیروز خواهد شد. در تحلیل های 
مربــوط به دوگانه ها نیز گفته می شــد که حضور جلیلی بــه ضرر اصولگرایان و 
موجب شکست آنان خواهد شد. در نهایت جلیلی در دوره اول انتخابات ماند 
و ۹.۵ میلیــون رای گرفــت و همراه با مســعود پزشــکیان بــه دور دوم رفت. در 
دور دوم هم ۱۳.۵ میلیون رای آورد. بخشی از رای خاکستری در این انتخابات 
فعــال شــد و ۶ میلیــون رای بــه آرای ۱۰ میلیونــی پزشــکیان در مرحلــه اول 
انتخابات اضافه کرد. نامزد تندرو ها در مشارکت مرز ۵۰ درصد شکست خورد 
و پزشــکیان رئیس جمهور شــد. برخی تحلیلگران معتقدنــد حضور جلیلی با 
ســابقه فکــری مشــخص، آرای ســلبی را فعال کــرد و این نتیجه را رقــم زد. به 

همین دلیل، لقب مرد رئیس جمهورساز را به او اعطا کرده اند.

بین الملل

ابرازنگرانیآمریکاازهمکارینظامی
ایرانوروسیه

ارســال  ادعــای  پــی  در  آمریــکا  خارجــه  وزارت  ســخنگوی  معــاون 
موشــک های بالســتیک از ســوی ایــران بــه روســیه بــار دیگــر بــا تکــرار 
ادعاهــای دولــت جــو بایــدن اعلام کرد کــه واشــنگتن از ابتــدای جنگ 

اوکراین، نگران همکاری های نظامی تهران – مســکو بوده اســت.
بــه گزارش ایرنا، ودانــت پاتل معاون ســخنگوی وزارت خارجه آمریکا 
روز دوشــنبه بــه وقــت محلی در پاســخ به ســوالی دربــاره گزارش های 
ادعایی مبنی بر ارســال موشــک بالستیک از ایران به روسیه در جنگ با 
اوکراین، گفت: ما بســیار نگران این گزارش ها هســتیم. هرگونه ارســال 
موشــک از ایران به روســیه، یک تشــدید تنش جدی و همچنین تشدید 

قابــل توجه حمایت ایران از تهاجم روســیه به اوکراین خواهد بود.
این مقام وزارت خارجه آمریکا افزود: ما و شــرکایمان در گروه ۷ و ناتو 
بــه صراحت بیان کرده ایم کــه آماده اعمال عواقب قابــل توجهی این 

هستیم. اقدامات 
او گفت: ما از زمان آغاز تهاجم روســیه به اوکراین از افزایش همکاری 
دفاعــی ایــران و روســیه ابــراز نگرانــی کــرده بودیــم و به ایــن روابط از 

کرد. خواهیم  توجه  نزدیک 
پاتــل تصریــح کرد: مســعود پزشــکیان رئیــس جمهــور ایــران بارها به 
گســترش روابــط خود با جهــان و همچنیــن بهبود اقتصاد ایران اشــاره 
کرده اســت. ایــران نمی تواند چنین انتظاری داشــته باشــد و در همین 

حــال اقداماتــی انجــام دهــد کــه صلــح و نظــم بیــن المللــی را تهدید 
می کنــد. بنابرایــن مــا ایران را بر اســاس اعمــال آن قضــاوت خواهیم 

کرد.
نمایندگی جمهوری اســلامی ایران نزد ســازمان ملل متحد روز جمعه 
به وقت محلی در پاســخ به ســوالات درباره گزارش هــای ادعایی مبنی 
بر ارســال موشــک های بالســتیک به روســیه، گفت: »موضــع جمهوری 
اســلامی ایــران در قبــال منازعــه اوکرایــن هیــچ تغییری نکرده اســت. 
ایــران ارســال کمــک نظامــی بــه طرفیــن درگیــر کــه موجب گســترش 
از  گرفتــن  فاصلــه  همچنیــن  و  زیرســاخت ها،  و  انســانی  خســارات 
گفتگوهــای آتش بس می شــود را امری غیرانســانی می دانــد؛ بنابراین، 
نه تنهــا خــود چنیــن اقدامــی نمی کنــد بلکــه کشــورهای دیگــر را نیز به 

توقف ارســال ســلاح به طرفین درگیر در منازعه دعوت می نماید.«
پیش از این نیز، سفیر ایران در سازمان ملل با رد اتهامات »بی اساس 
و گمــراه کننــده« آمریــکا، انگلیس و فرانســه در خصــوص نقش تهران 
در مناقشــه اوکراین، گفت: ایــالات متحده و هم پیمانانــش نمی توانند 
ایــن واقعیت غیرقابل انکار را کتمان کنند که ارســال ســلاح های غربی 
و پیشــرفته بــه ویژه از ســوی ایــالات متحده آمریــکا، جنــگ اوکراین را 
طولانــی کرده و بــه غیرنظامیــان و زیرســاخت های غیرنظامی آســیب 

وارد کرده است.



سیاست 02J O M L E H N E W S P A P E R

Politics

تحلیل »جمله« از نگاه منطقی دولت چهاردهم به موج مهاجرتِ ورودی از مرزهای شرقی، ردّ مرز مهاجران غیرمجاز 
افغان و احداث دیوار مرزی؛  

رفعنگرانیازافکارعمومی
  

جمله 
سرویس سیاسی

در ســال ۱4۰۱ و زمانــی کــه در دولــت مرحــوم 
رییسی موج ورود بی ضابطه و بی نظارت اتباع 
افغانســتان بــه کشــور اوج می گرفــت و دولت 
سیزدهم نیز با بی عملی و سکوت در برابر آن، 
خــود را راضی به این امر نشــان می داد احمد 
علم الهــدی امــام جمعــه مشــهد و پدرخانم 
و  توصیــه  را  ایرانی هــا  فقیــد،  رییس جمهــور 
تشــویق به پذیرش این مهاجــران می کرد و با 
اشــاره به موضــوع تاریخی مهاجریــن و انصار 
در صدر اسلام بر این تأکید داشت که ایرانی ها 

اموال و سرمایه خود را با آنان شریک شوند.
 در همــان ایــام هــم کارشناســان و دلســوزان 
در ایــن زمینــه هشــدار می دادنــد و از دولــت 
سیزدهم که هیچ طرح و برنامه ای برای حفظ 

مرزها ندارد، انتقاد می کردند.
البته مخالفــت با حضور مهاجران غیرقانونی 
به هیــچ عنوان بــه معنــی نفرت پراکنی علیه 
شــهروندان کشور همسایه شــرق ایران نیست 
و همه آگاه هســتیم افغان های بی شــماری از 
ابتدای دهه شــصت و پس از تحولات سیاسی 
در افغانستان به ایران مهاجرت کردند و بدون 

هیچ مشکلی در ایران سکونت داشتند.
موضوعــی کــه مورد تأکیــد این نوشــتار و البته 
مورد نگرانی مردم است این است که مرزهای 
شــرقی در ســه ســاله اخیر تقریباً به حال خود 
رها شد و همزمان تمایل مردم افغانستان به 
ترک کشــور بعد از سقوط دولت اشرف غنی و 
استقرار طالبان به شدت اوج گرفت که اولویت 
بســیاری از آنان نیز اروپا اســت امــا با توجه به 
دیوار مــرزی ترکیه در غرب کشــور، این امکان 
بــرای آنــان فراهــم نیســت و ناچــاراً در ایــران 

می مانند.
  به نظــر می آیــد در دولت مســعود پزشــکیان 
نگاه منطقی بر این موضوع حاصل شده است 
و مدیران کشــوری و انتظامی در کنار هم بر دو 
موضــوع توافق کردنــد نخســت بازگرداندن و 
دیپــورت مهاجــران غیرمجــاز و دوم اقدام به 
انســداد مرز با احداث دیوار حایــل یا گماردن 

پست های مراقبتی.           

 ایــران تــوان پذیــرش ایــن همــه مهاجــر   
افغانستانی را ندارد

 وزیــر کشــور در بخشــی از اظهــارات خــود در 
برنامــه تلویزیونــی »صــف اول«  بــه حضــور 
اتبــاع افغانســتانی در داخــل کشــور اشــاره و 
گفــت: ملــت افغانســتان رنج های زیــادی در 
گــذر تاریخ معاصــر متحمل شــدند، چند بار 
کشورشــان اشغال شد، اشــتراکات زیادی با ما 
دارند، ملتی با فرهنگ و سخت کوش هستند، 
امــا ایــن رنج هــای روزگار موجــب شــده که به 

کشــورهای مختلف مهاجرت کنند، اما بیشــتر 
این مهاجرت به ایران عزیز ما بوده است.

اســکندر مومنی با بیان این که نگاه ما به ملت 
افغانســتان یک ملت با فرهنگ است، گفت: 
اما کشــور ما هــم توان ایــن همه مهاجــرت را 
ندارد واقعاً، نه این که ما بخواهیم مثلًا بگوییم 
بــا یک نگاه دیگــری به آنها نگاه کنیــم، واقعا 
ایــن حجــم از ورود مهاجریــن از افغانســتان 

تحملش برای کشور ما سخت است.
 وزیــر کشــور بــا تأکیــد بــر این کــه اولویــت اول 
طبیعتــاً بــا مهاجرینــی اســت کــه بــه صورت 
غیرقانونــی و غیرمجــاز وارد کشــور می شــوند 

و یــا در کشــور حضــور دارند اســت، گفــت: در 
تمام کشــورهای دنیــا هم همین طور اســت و 
سازوکارهایی برای مهاجرین دارند، کشورهای 
دیگر هم باید احترام بگذارند به ســازوکارها و 
قوانین داخلی، طبیعتاً ما در این ســاماندهی 
کــه صــورت خواهیــم داد، اولویــت بــا آنهایی 
اســت که غیرقانونی آمده اند و یا مجوز اقامت 
ندارنــد، ایــن بــرای کشــورمان قابــل تحمــل 
نیست و همه آســیب می بینند و فرصت های 
شــغلی زیــادی گرفتــه می شــود، امــا بــا یــک 
برنامه ریزی علمی، مناسب و یک ساماندهی 

و سازماندهی مناسب خواهد بود.

 
• انسداد مرزها باید یکپارچه انجام شود  

 وزیر کشور با بیان این که کنترل و انسداد مرزها 
بــه مردم احســاس امنیــت و آرامش می دهد 
و از ناامنی هــا و تهدیدهــا جلوگیــری می کنــد، 
شــروع  را  کار  ایــن  مســلح  نیروهــای  گفــت: 

کرده اند.
 مؤمنی اضافه کــرد: زمانی می توانیم بگوییم 
انســداد مــرز انجام شــده کــه یکپارچــه انجام 

شود.
 وزیر کشــور اظهار کرد: در برخی مناطق مرزی 
مخصوصاً مرزهای شرقی ناامنی وجود دارد و 
ناامنی وارد کشور می شود. طرح انسداد مرزی 
آغاز شده اســت، ولی باید سرعت داده شود و 
امیدوارم منابع لازم برای این طرح پیش بینی 
شــود.  مؤمنــی اضافــه کــرد: بخشــی از طــرح 
انســداد مرزی، دیوارکشــی اســت و بخشــی از 
آن با کنترل هــای راداری، اپتیکی، الکترونیکی 
انجام می شود و بخشی هم سیم خاردار است، 
امــا وقتی ایــن انســداد انجام می شــود که کل 
مرزهــا یک پارچه پوشــش داده شــود تا به این 
اطمینان برســیم کــه امکان تــردد غیرمجاز از 

مرزها وجود ندارد.
روز گذشــته ســردار احمدرضــا رادان فرمانده 
فراجــا نیــز در همیــن موضــوع اظهارنظــری 
داشــت و گفــت: نزدیــک بــه ۲ میلیــون اتباع 
غیرمجاز تا پایان سال از کشور خارج می شوند.
فرمانده کل انتظامی کشور گفت: تلاش داریم 
بــا اقداماتــی کــه بایســتی دســتگاه های دیگــر 
از جملــه وزارت کشــور و ســایر دســتگاه انجام 
بدهند امســال تا پایان سال عدد قابل توجهی 
از اتبــاع غیرمجــاز خارجــی کــه حضــور آنهــا 
غیرقانونی است و نمی توانند در کشور حضور 

داشته باشند را از کشور طرد کنیم.
با توجه به عزم وزارت کشور دولت چهاردهم 
انتظامــی  نیــروی  فرماندهــی  همراهــی  و 
به نظر می رســد موضوع برخــورد با مهاجران 
غیرقانونــی افغــان بــر روی میــز دولت مردان 
قرار گرفته اســت و اگر این برنامه ها به درستی 
اجــرا شــود، یکــی از نگرانی هــای مهــم افــکار 

عمومی مرتفع خواهد شد.  
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موضوعی که مورد تأکید این نوشتار و البته مورد نگرانی مردم است این است که 
مرزهای شرقی در سه ساله اخیر تقریباً به حال خود رها شد و همزمان تمایل مردم 

افغانستان به ترک کشور بعد از سقوط دولت اشرف غنی و استقرار طالبان به شدت اوج 
گرفت که اولویت بسیاری از آنان نیز اروپا است اما با توجه به دیوار مرزی ترکیه در غرب 

کشور، این امکان برای آنان فراهم نیست و ناچاراً در ایران می مانند.

J O M L E H

یادداشت سردبیر به  بهانه حذف عجیب آمار 
نوزادان  زاده شده از مادران ۱۰ تا ۱۴ ساله؛

مرگ تدریجی يک رؤیا 

ملیحه منوری

به تازگی عباس عبدی فعال سیاسی اصلاح طلب در یادداشتی در 
روزنامه اعتماد نوشــت: »ثبت احوال پیش تر آمار موالید بر اساس 
ســن مــادر را به صورت هفتگی منتشــر می کرد. آمــار نوزادان زاده شــده از 
مادران ۱۰ تا ۱۴ ساله را ما چاپ کردیم. سایت سازمان این آمار ها را به کلی 
حذف کرد. ناشناس تماس گرفتم با سایت شان. گفتند، چون فلان روزنامه 
آمار را چاپ کرده و بحث کودک همسری رواج یافته دستور آمده دیگر آمار 
نگذاریم. گفتم آیا دستور نیامده جلوی این فاجعه بارداری دختران زیر ۱۴ 
سال گرفته شود؟ گفتند نه. فقط دستور آمده آمارش منتشر نشود؟! شما را 
به خدا ما الان آمار وقایع حیاتی نیوزیلند و گابن و سریلانکا و ژاپن و فنلاند 
را می توانیم از اینترنت ببینیم. فقط از داشتن آمار ایران محرومیم. سایت 
ثبــت احوال فعلی را اگر باز کنید، می بینید کــه از ۱۰ تا خبرش ...« البته روز 
بعــد ســایت راه افتــاد ولی بخــش آمار آن برخلاف گذشــته بــه راحتی در 
دسترس نیست. پس احتمال دارد که آن سیاست نادرست در حال تکرار 

باشد.
 معضلــی بــه نــام کــودک همســری کــه امــروزه گریبانگیــر بســیاری از 
کشورهاســت، به نوعی از ازدواج رســمی یا غیررســمی کودکی را از کودکان 
می رباید. ازدواج کودکان همچنین آموزش آنها را مختل می کند و آسیب 
پذیری را در برابر خشونت، تبعیض و سو استفاده شدت می بخشد.کودک 
همســری در ایران، در صورتی که کودک زیر ســن بلوغ با اجــازه ولی و رای 
دادگاه غیر قانونی نیســت و به طور کلی دختران زیر ۱۳ ســال و پسران زیر 
۱۵ سال برای ازدواج باید اجازه پدر و یا جد پدری خود به همراه رای دادگاه 

را داشته باشند. 
بر پایه گزارش خبرآنلاین در بهار سال گذشته مرکز آمار ایران گزارش هایی 
از وضع فرهنگی و اجتماعی ایران در سه فصل ابتدایی سال گذشته منتشر 
کرده و در آن طی جدول هایی علاوه بر مشــخص کردن تعداد ازدواج ها و 
طلاق ها به تفکیک گروه های سنی، تعداد ولادت های جاری ثبت شده بر 
حسب گروه های سنی مادران و پدران را هم مشخص کرده است. بر اساس 
ایــن گزارش هــا در فاصله بهار تا پاییز ســال گذشــته بیش از ۲۰هــزار مورد 
ازدواج دختران کمتر از ۱۵ سال و یک هزار و ۸۵ مورد ولادت توسط مادران 

کمتر از ۱۵ سال در کشور رخ داده است.
 ایــن آمار نشــان می دهد که علی رغم همه هشــدارها نســبت به عوارض 
اجتماعی و ســلامت کودک همســری، نه تنها هنــوز این نــوع ازدواج ها در 

کشور رخ می دهد، بلکه آمار این ازدواج ها هم رقم بالایی است. 
 به گفته ســیمین کاظمی، پزشــک و جامعه شــناس آمار کودک همسری 
بالاســت، چــون در ســطوح کلان تصمیــم گیــری ازدواج کــودکان مســاله 
مهمی تلقی نمی شود و در راستای سیاست افزایش جمعیت از آن دفاع 
می شــود. از طرف دیگر زمینه های اقتصادی و فرهنگی کودک-همســری 
بدون تغییر باقی مانده اند، بنابراین نمی توان انتظار داشــت آمار کاهش 
یابد. فقر اقتصادی در کنار محدودیت ها و انزوای فرهنگی و تحت سیطره 
نظــام پدرســالاری که دختران به عنوان مملوک پدر شناســایی می شــوند 
و پــدر می تواند درباره آینــده آنها تصمیم بگیرد موجب می شــود ازدواج 

دختربچه ها تداوم داشته باشد.
 به گفته  کارشناسان ازدواج و بارداری در سنین پایین سلامت آنها را به خطر 
می اندازد. در واقع این بچه ها در سنینی که هنوز رشد استخوانی ، جسمی 
و جنســی شــان تکمیل نشــده مجبور به انجام تکالیف زناشــویی هستند. 
پژوهش ها نشان داده که در این گروه بارداری به فاصله بسیار کمی )یعنی 
حدود یک تا دوسال از ازدواج( رخ می دهد. از نظر پزشکی بارداری در بین 
این گروه ریســک تجمعی دارد، چون هم اولین بارداری است که خطرات 
خــاص خــود را به همراه دارد و هم اینکه در ســنین پاییــن اتفاق افتاده که 
در واقــع ریســک آن برای مادر مضاعف می شــود و مســایلی مثل زایمان 
زودرس، ســقط، خونریزی،عفونــت و مــرگ و میر جان مــادران را تهدید 
می کند. حتی اگر جان سالم به در ببرند، به دلیل کامل نبود رشد استخوانی 
و دســتگاه تولیدمثــل دچار تبعاتی دیگری مثل پرولاپس رحم، فیســتول 

مامایی و عفونت می شوند که ممکن است تا پایان عمر با آنها باشد.
از طرف دیگر کودکان حاصل از بارداری در سن پایین نیز در خطر هستند 
و میزان مرگ و میر نوزادان در این گروه بیشــتر از زنان ســنین بالای هجده 
سال است و همچنین وزن پایین تولد و سو تغذیه از جمله مسایلی است 

که سلامت نوزادان مادران با سن پایین را تهدید می کند.
ازدواج در سن پایین سلامت روانی را هم به خطر می اندازد. از جمله اینکه 
نوجوان در این سن علاوه بر استرس های نوجوانی متحمل استرس ازدواج 
و بارداری هم می شوند و اختلالاتی مثل افسردگی و اضطراب و وسواس و 

افکار خودکشی و اقدام به خودکشی در بین آنها بالا است.
 در قانون ایران جرمی تحت عنوان کودک همسری نداریم و صرف ازدواج 

کردن با کسی جرم نمی باشد.
مطابق قانون مدنی ” عقد نکاح دختر قبل از رسیدن به سن ۱۳ سال تمام 
شمسی و پسر قبل از رسیدن به سن ۱۵ سال تمام شمسی منوط است. به 

اذن ولی به شرط ر عایت مصلحت با تشخیص دادگاه صالح “
 پس همانگونه که مشاهده کردید مطابق قانون ایران ازدواج دختران بالای 
۱۳ سال و پسران بالای ۱٥ سال نه تنها جرم نبوده بلکه قانونی نیز میباشد.
 امــا در خصــوص دختران زیر ۱۳ ســال و پســران زیر ۱٥ ســال بایــد اذعان 
داشت. که علی القاعده ازدواج این افراد جرم نبوده و فاقد ضمانت اجرای 
قانونــی میباشــد. فقط تنها شــرطی که بــرای ازدواج دختران زیر ۱۳ ســال 
و پســران زیر ۱٥ ســال وجود دارد آن اســت. که اولیای آن ها رضایت بدهد 
و در برخــی از اوقــات نیاز اســت که دادگاه نیز،رضایت کتبــی خود را مبنی 
بــر ازدواج افــراد زیر ۱۳ و ۱٥ ســال اعلام نماید.  دادگاه اصــولا در رای خود 
مواردی نظیر فقر،مشــکلات مالی،معیشــتی،روانی،وضعیت خانوادگی. 
شــرایط خانوادگــی و … را در نظــر گرفته و حکم به اجــازه ازدواج و یا عدم 

رضایت مبنی بر ازدواج اعلام میدارد.  
پژوهش های دانشگاهی همچنان اطلاعات مهمی درباره عوامل زمینه ساز 
کودک همســری دارند. نتایج یک پژوهش با عنوان تجربه زیســته زنان در 
ازدواج زودهنــگام که بهار ۹4 در پژوهشــنامه مددکاری اجتماعی به چاپ 
رسیده، نشان می دهد که ازدواج زودهنگام عامل مثبتی در بروز خشونت 
خانگی و ترک تحصیل دختران و از منظر روابط زناشویی یکی از مصادیق 
آزار جنســی کودکان اســت و باعث اســتثمار زن در کار خانگی، روستایی یا 
اشتغال خارج از منزل می شود در شرایطی که اکثریت زنان کودک همسر 
همزمــان کــودک مــادر هم هســتند. »فقــر و عوامــل اقتصــادی، فرهنگ 
خانوادگــی، محلــی و قومی و ترس از بی آبرویــی مهم ترین عوامل رخداد 
ازدواج زودهنگام در نمونه مورد مطالعه بوده است.« در این مقاله از رشد 
اقتصادی و فرهنگی خانواده ها به عنوان عامل پیشگیری کننده این پدیده 
یاد شده اگرچه همچنان به تنهایی کافی نیست و مستلزم تغییر نگرش ها، 

فرآیندها، فرهنگ و قانون است
 بــر اســاس گــزارش انتخــاب صدیقــه شــکوری راد در پژوهش دیگــری با 
تمرکز بر آموزه های قرآنی و با استفاده از روش تحلیلی-تفسیری قرآن از 
کودک همسری نوشته است. پژوهشگر در مقاله کودک همسری برمبنای 
قــرآن که در پاییز ۹۹ در پژوهش نامه زنان منتشــر شــده اســت، براســاس 
اســتدلال ها می نویســد: »کودک همسری در قرآن تجویز نشــده و حتی به 
آن اشاره ای نرفته است و آموزه های قرآنی درباره ازدواج و ارتباط شوهران 
با زنان شــان با آن ســازگاری ندارد. بنابر این، به نظر می رسد که ماده ۱۰4۱ 
قانــون مدنــی دربــاره ازدواج کودکان هیچ دلیــل قرآنی نــدارد. این پدیده 
از احکام تاسیســی اســلام نبوده و حکم بــه جواز آن در فقــه باید در بافت 
فرهنگی، اجتماعی و تاریخی فهمیده شود. باتوجه به آثار و تبعات ناگوار 
آن بــرای کــودکان و جامعه، بازنگــری در ماده قانونی مذکــور و اصلاح آن 
ضروری و ممکن به نظر می رســد.« براســاس ماده ۱۰4۱ عقد نکاح دختر 
قبل از رســیدن به سن ۱۳سال تمام شمســی و پسر  قبل از رسیدن به سن 
۱٥ ســال تمام شمسی منوط است به اذن ولی به شرط رعایت  مصلحت 
با تشخیص دادگاه صالح. این ماده قانونی به نوعی دست خانواده ها را باز 

گذاشته تا حتی دختر ۹ ساله را به عقد مرد میانسال در آورند.
حالا و با گذشت تمام این موارد به  نظر نمی رسد دغدغه ای در حاکمیت 
برای این معضل وجود داشته باشد و راه حل هم چنان پاک کردن صورت  

مسئله است .

یادداشت   

یادداشتمصاحبه

روسیه نمی خواهد ایران و غرب 
تعامل کنند

سید جلال ساداتیان

به نظر می رســد یکی از مهمترین اهداف روســیه این است که مانع از ارتباط 
ایران و غرب شــود. در برهه های زمانی گذشته، شاهد شیطنت هایی از سوی 
برخی کشور ها بودیم، اما این شیطنت ها چندان واضح نبود و شاید حتی نمی شد 
تشــخیص داد نیت آن ها از برخی حرکات مشابه چیســت، اما در ماجرای زنگزور، 
بســیار واضح اســت که چرا روسیه این رفتار ها را نشــان می دهد. روسیه می خواهد 
سنگی پیش روی ایران قرار دهد تا همیشه کشور را در شرایطی قرار دهد که در برابر 
روسیه معذوریت داشته باشد. روسیه می خواهد ایران را در تنگنا قرار دهد و سپس 
در نقــش متعادل کننده وضعیت پس از تنگنا بر ســر ایران منــت بگذارد. درواقع 
عامل روسیه باشد، اما کنترل و نظارت با ارمنستان باشد. تا کنون ایران با ارمنستان 
درباره زنگزور توافق نظر داشــته، اما این که به آذربایجان راه داده شــود و این ها به 
هم متصل شــوند، )حتی با نظارت ارمنســتان( مسئله ساده ای نیست و باید کاملا 
بررسی شود. اگر قرار است در این زمینه مذاکره ای انجام شود نیز طرف ایرانی باید 
بــا بررســی همه جانبه و آگاهــی کامل وارد مذاکره شــود. فارغ از ایــن که راه حل ها 
چیست، بحث بر سر این است که چرا در این مقطع زمانی روسیه بر مسئله زنگزور 
اصرار دارد. اگر بحث امتیاز دادن باشد که ایران به اندازه کافی درگیر حواشی شده 
اســت. ایــران پیش از این هم بــه خاطر روســیه در مظان تقابل و اتهــام غرب قرار 

گرفته است. 
آقــای دکتــر عراقچی بــا درایت و تیزهوشــی، اولین تماس خارجی خــود را با آقای 
بورل برقرار کرد. همین موضوع نشان می دهد که ایران در گام اول در شرایطی قرار 
دارد کــه باید با کشــور های غربــی ارتباط برقرار کند. درواقع اگر ایــران بتواند با اروپا 
ارتباط مناسبی برقرار کند، دست ایران در مناسبات بعدی و به ویژه حل مشکلاتی 
مثــل تحریم هــا بازتر خواهد بــود؛ بنابراین باید دید آیا واقعا انگیزه روســیه همین 
کارشــکنی در روابــط ایــران و غرب اســت؟ اگر اینطور باشــد این موضــوع با منافع 
ملــی ایــران که اتفاقا رئیس جمهور هــم بر آن تاکید کردند در تضاد اســت. ما نیاز 
داریم هر چه ســریعتر به روابطی متوازن با شــرق و غرب دســت پیدا کنیم و اکنون 
که زمزمه های حل مســئله برجام و FATF مطرح می شــود، جایی برای رفتار های 
این چنینی روســیه نداریم. هر چند تا انتخابات آمریکا، همه چیز مبهم اســت، اما 

به هر حال مشخص است که طرفین به دنبال آغاز دور جدید مذاکرات هستند.
این که با روســیه قطع رابطه کنیم یا درگیری ایجاد کنیم درســت نیســت، اما لازم 
اســت هر چه سریعتر به توازن برسیم. توازن اســت که کمک می کند به اهدافمان 
برســیم، اگر به دنبال رشــد ۸ درصدی و جذب ســرمایه های خارجی هســتیم، در 
درجــه اول بایــد توزان ایجاد کنیــم. بنابراین، این که روســیه اجازه ندهــد ما با این 
اهــداف برســیم، قطعا خلاف منافــع ملی کشــورمان خواهد بود. این بســیار مهم 
اســت که وضعیت ژئوپلیتیک کشــورمان تغییر نکند. بسته شدن این مسیر آسیب 
ژئوپلیتیک بســیاری به کشــورمان خواهد زد. همچنین به لحاظ اقتصادی با بســته 
شــدن مرزهــا، مســیر ترانزیتی مــا را تحت تاثیــر قرار خواهــد داد. این مســیر برای 
ایران حیاتی اســت و باید بر مواضع خود اصرار بورزد. اگرچه انگیزه اول روســیه از 
ایــن اقدام فشــار بر ایران اســت، اما انگیزه دوم این اســت که موقعیــت خود را در 
قفقاز جنوبی ارتقا دهد. یعنی از طریق آذربایجان و ســپس ارمنســتان و گرجستان 
به موقعیت ویژه ای دســت پیدا کند. زمانی که حکومت شــوروی سوسیالیستی فرو 
پاشــید، غربی هــا ســعی کردند تعدادی از کشــور هایی که مســتقل شــده بودند، به 
سمت خود جذب و عضو ناتو کنند. در همان زمان هم قرار شد اولا ناتو حفظ شود 

و دوما حوزه ارتباطات زمینی روسیه را محدود کنند.

سیاست

عراقچی:عراقفراترازیکهمسایهاست
وزیر خارجه ایران گفت تعیین عراق توســط رئیس جمهور ایران 
بــه عنــوان اولین کشــوری که بــه آن ســفر می کند، نشــان دهنده 

عمق روابط برادرانه میان ۲ کشــور است.
بــه گــزارش ایســنا، »ســید عبــاس عراقچی« وزیــر امــور خارجه 
جمهوری اســلامی ایران در نخستین گفت وگوی تلویزیونی خود 
در مقابــل لنزهــای دوربیــن شــبکه »الفــرات« عراق حاضر شــد 
و به مســائل مختلــف از جمله برنامه و اهمیت ســفر »مســعود 
پزشــکیان« رئیس جمهــوری اســلامی ایــران بــه بغــداد، پرونده 
توافــق امنیتی میان ۲ کشــور، اخراج آمریکا از عــراق، اختلافات 

بغــداد و آنکارا و پرونده های دیگر پرداخت.
عراقچــی در ایــن مصاحبــه اظهــار کــرد: تعییــن عــراق توســط 
دکتــر پزشــکیان به عنوان اولین کشــوری که به آن ســفر می کند، 
نشــان دهنده عمــق روابــط برادرانه میان ۲ کشــور اســت. عراق 
برای ایران فراتر از یک کشور همسایه است، عراق کشور دوست 

و برادر ما اســت و ما نقاط مشترک زیادی داریم.
عراقچــی دربــاره برنامــه ســفر پزشــکیان به عــراق نیــز تصریح 
کرد: این ســفر از بغداد آغاز می شــود و شــامل بصره و اربیل نیز 

می شــود و سفر به نجف و کربلا هم در دستور کار قرار دارد.
او در ادامــه و درباره توافقنامــه امنیتی میان ایران و عراق گفت: 
مــا از اقدامــات عــراق علیــه گروه هایی کــه ایــران را از خاک این 
کشــور هدف قــرار می دهند، خرســندیم و دائماً بــا طرف عراقی 
دربــاره اجــرای بهینــه توافقنامــه امنیتــی منعقد شــده در ســال 
۲۰۲۱ در حال رایزنی هســتیم. ما با عراق در مســیر درستی برای 

کنترل مرزهــا و مقابله با گروه های خرابکار حرکت می کنیم.
از  از اظهاراتــش عنــوان کــرد: مــا  عراقچــی در بخــش دیگــری 
ابتــکارات عراق بــرای میانجیگری در کاهــش تنش ها در منطقه 
اســتقبال کــرده و در همین راســتا از میزبانی پنــج دور مذاکرات 

میان ایران و عربســتان سعودی قدردانی می کنیم. 

ناصر ایمانی، در گفت و گو با جمله:

دستگاههاوارگانهامنویاتسیاسی
راکناربگذارند

ناصــر ایمانی، فعال سیاســی اصولگــرا در گفتگو با »جملــه« ابراز 
امیدواری کرد، دولت پزشــکیان بدون توجه به مناسبات سیاسی_
جناحــی کار کنــد و در تصمیم گیری فقط مصالح ملــی و آرامش 
مــردم را در نظــر بگیــرد. در واقــع اگــر هــر دولتی اصــلاح طلب یا 
اصولگرا بودن را در فعالیتش لحاظ کند، قطع به یقین نمی تواند در 
راستای بهبودی وضعیت قدم مثبتی بردارد؛ بنابراین لازم است، 
دولت پزشکیان از همین روز های اول استقرار در پاستور با فراموشی 
آنچه در فضای انتخاباتی مطرح شــد، فقط به دیدگاه کارشناســی 
تکیه کند تا از این طریق بتواند مشکلات را به راه حل هایی منطقی 

برطرف کند.
ایــن چهــره در ادامه گفــت: وقتی کشــور در وضعیت فــوق العاده 
حساســی به ســر می برد، همه دســتگاه ها و ارگان هــا باید منویات 
سیاسی را کنار بگذارند و آنچه صلاح کشور و مردم است را پیگیری 
کنند. یعنی دقیقا همان رویکردی که مجلس اصولگرای دوازدهم 
در قبــال رای اعتمــاد بــه کابینــه پزشــکیان داد و در حالی که پیش 
بینی ها از ردِ سه تا چهار وزیر پیشنهادی می دادند، اما از آنجایی که 
بنا بر تعامل قوا بود همه لیست پزشکیان برای حضور در کابینه از 
نمایندگان رای مثبت گرفتند که نتایج مثبت این رخداد قطعا در 

آینده ای نه چندان دور بر همگان روشن خواهد شد.
به گفته وی، همه گیر شدن »وفاق ملی« نکته بسیار امیدوارکننده ای 
است که خوشبختانه امیدواری به آینده ای کم مشکل تر را بیش از 
پیش در جامعه جدی کرده است؛ بنابراین وظیفه همگانی چیزی 
جــز این نیســت کــه در راســتای شــکوفایی عمومی اگر بــا اختلاف 
ســلیقه یا تفاوت عقیده مواجه شدند، با سعهِ صدر فضای تشتت 
را مدیریت کنند تا جدل های احتمالی شرایطِ خدمت را مخدوش 
نکنــد. بایــد یادمان باشــد، با وجود اینکــه تفاوت دیــدگاه در نظام 
سیاسی و عرصه مدیریتی بیداد می کند، اما چیزی که اهمیت دارد، 
این اســت که همه در یک هدف مهم و نهایی که »اعتلای نظام و 
توسعه جامعه« است، تلاش می کنند. به همین دلیل ترجیحِ همه 

دستگاه ها باید همصدایی و همکاری با یکدیگر باشد.
این فعال سیاسی تصریح کرد: وقتی جامعه ای مشکلاتش از یک 
حدی فراتر می رود، به همان میزان باید بیشــتر به عقلانیت توجه 

کرد تا از این طریق ماموریت بحران زدایی به سلامت به سرانجام 
برســد. دولت چهاردهم که با اتخاذ رویکردی کاملا به جا از جانب 
پزشــکیان با حضور همه طیف های سیاســی تشکیل شــد، باید در 
قــدم اول دولتمــردان باهم به یک اتفاق نظر برســند تــا بتوانند با 
حمایــت از یکدیگر، دولت را دولتی به جامعه بشناســانند که قرار 
است حالِ عمومی را به میزان مقدور بهتر کنند تا دیگر شاهد اوج 
گیری یاس و ناامیدی در جامعه نباشیم. جمهوری اسلامی در دنیا 
داعیه حمایت بی، چون و چرا از مستضعفین دارد؛ بنابراین اگر در 
کشور تعداد فقرا سیر صعودی داشته باشد، با شعار های نظام در 

تناقض خواهند بود.
وی توضیح داد: نیاز به اشــاره یا توضیح نیست که دولت باید رفع 
دغدغه های معیشتی مردم را اوجبِ واجبات بداند. البته با توجه 
به اینکه همچنان سایه تحریم بر سرِ اقتصاد سنگینی می کند، باید 
اذعان داشــت دولتی ها ماموریتی دشــوار برای رفع گرانی ها و حل 
مساله تولید و بیکاری دارند. به همین دلیل مردم باید به مسئولان 
فرصت بدهند و توقع نداشــته باشــند در ماه های اول همه چیز به 

خیر و خوشی بگذرد.
ایمانی در پایان ابراز امیدواری کرد، تغییراتی که که در این چند ماه 
در عرصه سیاسی کشور به وجود آمده است، در نهایت منجر به این 

شود که مردم از حاکمیت رضایت بالایی داشته باشند.
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سرویس اقتصادی
جمله

در جریــان دویســت و شــصتمین جلســه شــورا، گــزارش 
حسابرس رسمی شورا در خصوص حسابرسی »شرکت راه 
آهن شــهری تهران و حومه )مترو( برای سال مالی ۱4۰۲« 

مورد بررسی قرار گرفت. 
حســابرس شــورا در گــزارش خــود در خصــوص عملکرد 
مالی این شــرکت برای ســال مالی ۱4۰۲ اظهار داشــت: به 
نظر این مؤسســه به اســتثنای آثــار منــدرج در بندهای ۲ و 
۷، همچنیــن به اســتثنای آثــار احتمالی موارد منــدرج در 
بندهــای ۳ الــی 6 مبانی اظهار نظر مشــروط، صورت های 
مالی یادشده وضعیت مالی شرکت راه آهن شهری تهران 
و حومه )مترو( به تاریخ ۲۹ اسفندماه سال ۱4۰۲ و عملکرد 
مالــی و جریان هــای نقدی آن را منتهی بــه تاریخ مذکور از 
تمام جنبه های با اهمیت طبق استانداردهای حسابداری 
به نحو منصفانه نشــان می دهد.  محمد آخوندی، رئیس 
کمیسیون برنامه و بودجه در خصوص گزارش حسابرس 
و نکات مطرح شده بیان کرد: مدیرعامل این شرکت که به 
تازگی این مســئولیت را پذیرفته است در خصوص برخی 
مــوارد تکــراری که هر ســاله در گزارش حسابرســی مطرح 
می شود، توضیح دهد که روند کار به چه شکل بوده است. 

خزانــه دار شــورای اســلامی شــهر تهــران، پس از اســتماع 
گــزارش حســابرس رســمی شــورا در خصــوص عملکــرد 
مالی شرکت متروی تهران، ضمن انتقاد شدید از عملکرد 
این شــرکت، خواســتار نظــارت ویژه کارگروهی متشــکل از 
کمیســیون عمــران و حمــل و نقل و کمیســیون نظــارت و 
حقوقی شــورا بــر عملکرد مالی مترو از ســوی مســئولان و 
اعضای شــورا شد. حبیب کاشانی، خزانه دار شورا در ادامه  
با اشاره به گزارش حسابرس رسمی شورا پیرامون عملکرد 
مالی شرکت مترو برای ســال مالی ۱4۰۲ گفت: با توجه به 
گزارش حســابرس شــورا در خصوص عملکــرد مالی این 
شرکت در یک کلام، باید فاتحه این شرکت را دیگر خواند. 
آنچه شــنیدیم فاجعه بود. باید در رابطه با چه نکته قابل 
توجه و مهمی در خصوص عملکرد این شرکت بگوییم و 

بحث کنیم؟ 
وی در ادامــه بــا تأکید بر اینکه دلایلی که ســبب شــده این 
شــرکت نتواند نتیجه مــورد نظر را در عملکــرد مالی خود 
داشــته باشد، به مســئولان آن مربوط اســت؛ تصریح کرد: 
از مدیرعامــل این شــرکت درخواســت می شــود برای حل 
مشــکلات، زمان کافــی اختصاص دهد. در ســه ســالی که 
از عمــر ایــن دوره از شــورا گذشــته، نبایــد شــاهد افزایــش 
مشکلات باشیم. باید حداقل هر ساله تعدادی از مشکلات 
موجود حل شده باشــد.  کاشانی با بیان اینکه این شرایط، 
مثــل دیگی در حال انفجار اســت؛ اظهار داشــت: اتفاقات 
خاصــی در حــال وقــوع اســت. وضعیــت ســاختمان ها و 
وضعیت مالیات مشخص نیست و حتی بدهکاری ها هنوز 
تودیع نشــده و به ۱۱6 پرونده دعاوی مربوط به زمین های 
بلاتکلیف، رسیدگی نشــده، لذا در خواست می شود نگاه و 
نظارت ویژه ای به این بخش شــود تــا در مدت باقیمانده، 
بتــوان ایــن شــرکت را سروســامان داده و مشــکلات را حل 

کنیم. 
عضو شــورا در ادامــه با تاکید دوباره بــر این نکته که برخی 
از بندها از ســال ها قبل بوده و همچنان حل نشــده اســت، 
فاجعه است، گفت: نقد ما در اینجا به مدیریت چهارساله 
نیســت بلکــه به عــدم انجــام وظایــف مســئولان در طول 
این چهل ســال اســت. اینجا جای کف زدن برای خودمان 
نیســت، وظیفه ما دراینجا شناســایی خلاهــا و تلاش برای 
رفع آن هاست. ممکن اســت برخی از مشکلات در سطح 
شورا باشد که باید در کمیسیون های مربوطه رسیدگی شود.
ناصرامانی،عضــو شــورای شــهر تهــران هــم در خصوص 
حسابرسی»شــرکت راه آهن شهری تهران و حومه )مترو( 
بــرای ســال مالــی4۰۲ ۱« گفت: اگــر بخواهیم دربــاره یک 
نمونــه عــدم ثبــات مدیریتــی و نتیجــه مشــهود آن مثال 
بزنیم، قطعاً گزارش حسابرســی شــرکت متــروی تهران و 
حومه یکی از آن هاســت. در یکی از بندها اختلاف حســاب 
صورت حســاب شــرکت با آنچه حســابرس احصاء کرده، 
۱۵۰۰ میلیارد تومان اســت، ۱۱۶ فقره دعوای حقوقی علیه 
شرکت وجود دارد که بار مالی آن قطعاً به ضرر کارکرد این 
شــرکت خواهد بود. من جزء معدود اعضای شــورا هستم 
کــه بــا دقت بــه گزارشــات توجه می کنــم؛ تمام اشــکالات 
حسابرســی که عــرض کردم مربوط به همین دوره اســت. 
در ادامه روند بررســی گزارش حسابرس، محمدآقامیری، 
عضو کمیسیون حمل و نقل شــورا در خصوص خریداری 
برخی تجهیزات از ســوی این شــرکت و عدم اســتفاده آن، 

خواستار توضیح از سوی مسئولان مربوطه شد.
نرجس سلیمانی ،رئیس کمیسیون نظارت و حقوقی شورا 
با اشاره به حکم ۱۳٥ برنامه چهارم شهرداری در خصوص 
دعاوی حقوقی اظهار داشت: قبلًا هم در این خصوص به 
شهرداری تهران، تذکر داده شده بود. بر اساس این حکم، 
بایــد دعاوی حقوقی مشــخص و طبقه بندی شــده و پس 
از یک ســال گزارش آن به شــورا ارائه شــود که تاکنون حتی 
یک گزارش ارسال نشده است. اگر در اجرای حکم مشکلی 
وجود دارد؛ بگویند. اگر حکم مصوب شــده باید اجرا شــده 
و گزارش آن نیز به شــورا ارائه شــود تا شورا بهتر بتواند این 

مسئله را پیگیری کند. 
در ادامــه آخونــدی در توضیحاتی تکمیلی بــا تاکید بر این 
نکته که بسیاری از بندهای ذکر شده در گزارش حسابرس، 
مربــوط به این دوره از مدیریت شــهری نیســت؛ بیان کرد: 
بســیاری از این بندها مربوط به ســالهای بســیار دور اســت 
و نبایــد به این دوره منتســب شــود بلکه در اینجــا باید این 
موضوع مورد بررسی قرار گیرد که آیا این بندها به نتیجه ای 
رسیده اســت و اینکه می توان کاری کرد که این بندها برای 
سال ۱4۰۳ دیگر در گزارش حسابرس نباید یا خیر. در مسیر 
پیشرفت و کار بزرگ انجام دادن حتما مسائلی هم وجود 
خواهد داشــت که می تواند راه حل داشــته باشد و در اینجا 
سوال ما از مســئولان این است که در این سال ها برای حل 

این مشکلات چه کرده  و دورنمای آن ها چیست. 
ســپس میثم مظفر، عضو کمیســیون برنامــه و بودجه در 
خصــوص بندهــای تکلیفی این شــرکت اظهار داشــت: با 
توجه بــه عدم تعیین تکلیــف موضوع زمیــن ۱۲ هکتاری 
موسوم به ملک دردشت به مبلغ ۱ هزار و ۹۴۰ میلیارد ریال  
شــرکت مســکن و عمران تجارت آتی کیــش به نمایندگی 

بانــک شــهر از ســال های گذشــته تاکنــون شــرکت موظف 
است نســبت به تعیین تکلیف موضوع مذکور اقدام کند. 
این شــرکت همچنین موظف از گزارشــی مجــزا از آخرین 
وضعیــت پیش پرداخت های ارزی به شــرکت نورینکو به 
مبلــغ ۶ هــزار و ۳۷۷ میلیــارد ریال بابت تجهیز سیســتم 
مکانیکی شــبکه توزیع سیگنالینگ و نیز مبلغ ۱ هزار و ۳۳ 
میلیارد ریال بابت تجهیزات، نصب و راه اندازی تجهیزات 

و عملیات تکمیلی خطوط ۳ و ۴ مترو به شورا ارائه کند. 
وی در ادامــه بندهای تکلیفی این شــرکت افزود: شــرکت 
مکلف اســت نســبت به تعییــن تکلیف اختلافــات مالی 
حل نشــده مربوط به قــراردادش با کنسرســیوم مهرگان- 
بلندپایه اقدام کند. این شرکت همچنین مکلف به پیگیری 
پیگیری هــای حقوقــی فعــال کــردن حســاب های بانکــی 
مسدود شده و نیز استقرار نظام مدون و یکپارچه اطلاعاتی 
و حســابداری مالی پیمانکاری و اعمال روش های مناسب 
کنتــرل پروژه جهت شناســایی و محاســبه و به روز رســانی 
و شــفاف سازی اســت.  مظفر ادامه داد: شرکت مکلف به 
رســیدگی تعداد ۱۱۶ فقره دعاوی توسط اشخاص حقیقی 
و حقوقی علیه شــرکت عمدتاً در خصوص اراضی تملک 
شده و نیز سایر دعاوی توسط محاکم قضایی و نیز تعیین 

تکلیف نهایی و قطعی وضعیت مالیاتی است. 
طبــق اظهــارات این عضو شــورا، شــرکت متــرو همچنین 
موظــف به تعیین تکلیف زمین های فاقد اســناد مالکیت 
و تعــداد ۶ فقره از زمین های شــرکت که به نام شــهرداری 
تهران اســت و تعداد ۳۴۸ دستگاه ساختمان های شرکت 
و ارائه گــزارش در خصوص موضوع برداشــت غیرقانونی 
مبلــغ ۷۶۵ میلیــارد ریال توســط شــرکت چیلکو در ســال 

۱۳۹۸ و ارائه صورت سود و زیان جامع است. 
ایــن شــرکت همچنیــن موظف بــه تعیین تکلیــف مانده 
مطالبــات و بدهی هــای ارزی همچنین تطبیق حســاب ها 
و رفــع مغایــرات بر صورت هــای مالــی و انجــام اقدامات 
لازم اســت.  به گفته عضو کمیســیون برنامه و بودجه شورا 
شــرکت مترو موظف به رعایت مفــاد ماده واحده مصوب 
و نیز ایجاد زیرســاخت های اجرای دستورالعمل مبارزه با 
پولشــویی اســت. در ادامه محســن هرمزی، معاون حمل 
و نقل و ترافیک شــهرداری در پاسخ به ابهامات و سوالات 
مطرح شــده از ســوی اعضــاء در خصوص عملکــرد مالی 
شــرکت متــرو گفت: شــرکت متــرو عقبــه ای دارد و عمده 
گزارشات حسابرسی آن هم به دوره ما برنمی گردد. در این 

دوره بدهی مالیاتی نداریم و بدهی به گذشته برمی گردد.
هرمــزی همچنین خاطرنشــان کــرد: در مــورد ۱۱۶ پرونده 
صاحــب زمیــن دنبــال تعییــن تکلیــف زمین خــود نمی 
آیــد و ما چــه کاری مــی توانیم انجــام دهیم؟ مــا در مورد 
ســیگنالینگ هم بــا جدیت اقدام کردیم. هیــچ یک از این 
بندهــا به ســه ســاله دوره ششــم بازنمی گردد و مــا تعداد 

بندهای گزارشات را کاهش دادیم.
وی بــا بیــان اینکه ۳۹ کیلومتــر مترو و ۱۸ ایســتگاه در دوره 
ششــم راه انــدازی شــده اســت؛ یــادآور شــد: مــا وضعیت 
بغرنجی در مترو نداریم و از ۳۰ بند مربوط به سال های ۹۶ 

تا ۹۹ به هشت بند رسیده ایم.
معاون حمل و نقل و ترافیک شــهرداری تهران با تأکید بر 
اینکه بخشــی از مشــکلات از توان مترو خارج است و همه 

باید کمک کنند تا بتوانیم مشــکلات ســنواتی را حل کنیم؛ 
اظهــار کــرد: اعضای مجمــع مترو دو هفتــه پیش انتخاب 

شدند و صورت جلسه مجمع هم امسال آماده می شود.
در ادامه آخوندی در توضیحاتی اظهار داشت: اینکه برخی 
از اعضــاء بــه منصفانــه خوانــدن نتیجه حسابرســی مالی 
شرکت مترو انتقاد دارند باید بگوییم که در گزارش فوق بر 
مشروط بودن آن به بندهایی تاکید شده است که مربوط به 
سنوات گذشته است و تعداد آن ها ۸ بند است و همانطور 
که گفته شد کار بزرگ حتما مسائلی خواهد داشت. گزارش 

سال های گذشته شرکت مترو بسیار بدتر بوده است. 
وی افــزود: در تکالیــف، شــهرداری تهــران موظــف شــده 
کارگروهــی برای بندهای عنوان شــده، تشــکیل دهــد تا در 
این کارگروه ها مســائل را حل و فصل کند و در شــورا باید از 
شــهرداری درباره تشــکیل این کارگروه ها سوال شود که اگر 
چنین نشده باید از شهرداری خواسته شود به وظایف خود 
عمل کنــد.  مهدی پیرهادی؛رئیس کمیســیون ســلامت، 
محیط زیســت وخدمات شــهری شــورا با تاکید بر اینکه نه 
تنهــا در ایــن موردبلکــه در خصــوص ســایر گزارش ها نیز 
برخــی بندهــا مربوط به ســنوات گذشــته می شــود، اظهار 
داشــت: بایــد بندهــای مربوط به ســنوات گذشــته تعیین 
تکلیف شود، بســیاری از این موارد برای ده ها سال گذشته 
بوده که باید مشــخص شــود علت عدم انجام این بندها و 
تکرار آن در ادوار مختلف چیســت؟ باید در قالب دفترچه 

 ای علل عدم انجام این بندها شرح داده شود. 
وی در ادامه با بیان اینکه در ادوار گذشته نیز شورا با چنین 
مــواردی مواجــه بوده اســت؛ گفت: اصــلًا در ادوار گذشــته 
هیچ گزارش حسابرســی در صحن شــورا قرائت و بررســی 
نشــده است. چرا باید گزارش های حسابرسی در دوره های 
مختلف مطرح شده و متولی نداشته باشد لذا درخواست 
می شــود این مسئله به طور بنیادین حل شــود واگر نیاز به 

مصوبه دارد انجام شود. 
احمد علوی ،عضو کمیسیون فرهنگی و اجتماعی نیز بیان 
کــرد: طبیعتاً بــروز خطا در مجموعه هایی کــه کار بزرگی را 
در آن انجــام می شــود، اجتناب ناپذیر اســت به ویژه وقتی 
انجام کار به پیمانکاران سپرده می شود. مثلًا اتفاقی که در 
خصوص خریداری دستگاه سیگنالینگ و سایر تجهیزات و 
گســترش خطوط مترو و ناوگان ریلی که در آن دوره انجام 
شــده اســت که مربوط بــه یــک دوره نمی شــود و احتمال 
رخــداد آن درهــر دوره ای امــکان دارد لــذا بایــد نظــارت 
افزایش یابد تا کمتر شاهد چنین اتفاقاتی باشیم. البته این 

موضوعی نیست که به سرعت در مورد آن قضاوت شود. 
در پایان بررســی این گزارش، مهدی چمران، رئیس شــورا 
نیز در توضیحاتی تکمیلی اظهار داشت: برخی از اقدامات 
از جمله ابنیه و تجهیزات را شــورا درجریان بوده است. اما 
تدبیر تشکیل کارگروهی جهت بررسی بیشتر در خصوص 
عملیاتــی نشــدن برخی مــوارد تدبیــر خوبی اســت. البته 
شــرکت متروبــه تنهایــی نمی تواند ایــن کار را انجــام دهد 
بلکــه این اقدام باید با همکاری معاونت مالی و معاونت 
حقوقی و ناظرانی از شــورا انجام شود تا به نتیجه مطلوبی 
در این خصوص رســیده و این مســئله را بــه صورت قاطع 
رفع کنند. در خصوص زمین های بلاتکلیف هم باید همین 

کارگروه مسئله را به صورت ریشه ای حل کند.

 اعضــای شــورای عالــی بورس، در نشســت فوق العــاده خود، به دکتــر حجت اله صیــدی، به عنوان عضو هیــات مدیره و 
رییس جدید ســازمان بورس و اوراق بهادار رای اعتماد دادند. دکتر صیدی، دانش آموخته رشــته حسابداری در دانشگاه 
علامه طباطبایی اســت. رییس جدید ســازمان بورس و اوراق بهادار، دارای مدرک دکترای حســابداری از دانشگاه علامه 
طباطبایی، کارشناســی ارشد حسابداری از دانشگاه علامه طباطبایی و کارشناس حسابداری از دانشگاه علامه طباطبایی 
اســت. از ســوابق اجرایــی دکتــر صیــدی می تــوان به؛ عضویــت موظف در هیــأت مدیره بانک صــادرات ایــران و معاون 
بین الملل، مدیر عامل شــرکت سرمایه گذاری خوارزمی، قائم مقام مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری غدیر، نایب رئیس 
هیأت مدیره شــرکت ایران خودرو، سرپرســت حسابرســی در مؤسســه حسابرســی بنیاد مســتضعفان و مدیرعامل بانک 
صــادرات ایران اشــاره کرد. همچنین او دارای مــدارک حرفه ای Business Accountant و CIMA از انجمن حســابداران 

خبره انگلستان است.
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پاکســتان بــه تازگی یک میدان بزرگ گازی کشــف 
کرده است. این خبر شاید برای مردم سراسر جهان 
کوتــاه و معمــول باشــد اما بــرای ایران، مهــم تر از 
چیزی اســت که به نظر می رسد. پاکستان کشوری 
است که با بحران انرژی دست و پنجه نرم می کند 
و نزدیک به ۷۰ درصد نفت و گار مورد نیاز خود را از 
کشــورهای دیگر خریداری می کنــد. اما اکنون برای 
چندمین بار در چندسال اخیر است که به اکتشاف 
میادیــن انرژی دســت می یابــد و در مقیاس های 
کوچــک، تاثیــر چندانی بــر بــازار ایران و پاکســتان 
نخواهد داشت؛ اما اکتشاف اخیر قابل توجه است و 
مقامــات پاکســتانی امیدوارنــد که این اکتشــافات 
گام  هــای ابتدایــی برای نیــل به خودکفایــی تولید 
انرژی در این کشور باشد. رویایی که برای این کشور 
دور از دســترس نیست. این اکتشاف در صورتی که 
کامــل بــه ســرانجام برســد و بهره بــرداری شــود، 
چهارمیــن ذخایــر بــزرگ نفــت و گاز در جهــان 
محسوب خواهد شد. به گزارش مهر، محمد عارف 
عضو ســابق ســازمان تنظیــم مقررات نفــت و گاز 
پاکســتان طــی اظهارنظــری در خصــوص کشــف 
ذخایر احتمالی نفت در این کشــور گفت: با وجود 
اینکــه بایــد خوشــبین باشــیم ولــی اطمینــان ۱۰۰ 
درصدی وجود ندارد که ذخایر مطابق با انتظارات 
کشور کشف شده باشد. همچنین اینکه حجم این 
ذخایر برای تأمین انرژی مورد نیاز پاکســتان کافی 
اســت یا خیر؟ بســتگی به انــدازه و میــزان بازیابی 
تولید دارد. اگر این یک ذخایر گازی باشد، می تواند 
جایگزین واردات ال. ان. جی شــود و اگر این ذخایر 
نفتی است، می توان نفت وارداتی را جایگزین کرد.
به گفته این مقام سابق پاکستان اکتشاف به تنهایی 
نیازمنــد ســرمایه گــذاری هنگفتی در حــدود پنج 
میلیارد دلار اســت و اســتخراج ذخایر از یک مکان 
فراســاحلی ممکن اســت چهار تا پنج ســال طول 

بکشد.
حال اگــر این اتفاق بیفتد، ایران یکــی از بزرگترین 
مشتریان خود را از دست خواهد داد و البته فرصت 
بهــره برداری از یک پــروژه عظیم و ســودآور نیز از 

بین خواهد رفت. 
پاکســتان قرار بود که تا ســال ۲۰۱۴ خط لوله صلح 
را احــداث و صــادرات گاز از ایــران را داشــته باشــد 
ایــن پروژه به دلیل تحریم هــای آمریکا علیه ایران 
تا امروز متوقف اســت. این خط لوله قرار بود ۶۶۵ 
کیلومتر از استان بلوچستان پاکستان و ۱۱۵ کیلومتر 
از اســتان سند عبور کند. این خط لوله بیش از ۱۱۰۰ 
کیلومتــر در ایــران از میدان گازی پــارس تا منطقه 
مرزی پاکســتان در بلوچســتان کشــیده شده است 
و هنوز در خاک پاکســتان یک کیلومتر هم کشــیده 

نشده است.
نکته اینجاســت که مقرر اســت پاکســتان تــا ۲۰۲۴ 
ســهم خــود را تکمیــل کند و اگــر موفق بــه این کار 
نشــود، ۱۸ میلیــارد دلار غرامت به ایــران بپردازد. 
با فشــارهای آمریکا، پاکســتان نمی تواند به تعهد 
خــود پایبند باشــد و مقامات این کشــور معتقدند 
که مســئول پرداخت این خســارت نیز باید ایالات 
متحــده آمریــکا باشــد. احتمــال شــکایت ایــران 
از دیــوان بیــن المللــی اداری نیــز باعــث نگرانــی 

پاکستانی ها شده است.
آخریــن اقــدام هــم در ایــن زمینه مربوط به ســفر 
شــهید ســیدابراهیم رئیســی به اســلام آباد است 
که پیــرو آن جواد اوجی وزیر نفت وقت از اشــتیاق 
پاکســتانی ها به تزریق گاز به خــط لوله آی پی خبر 
داد و گفت: پاکستان برای تسریع در این کار در حال 

تنظیم قرارداد با شرکت های مختلف است.
اوجی گفته بود با اقدام هایی که انجام خواهد شد، 
امیدواریم طبق قرارداد بین المللی که بین ایران و 
پاکستان امضا شده است، در دوران فعالیت دولت 

سیزدهم شاهد صادرات گاز به پاکستان باشیم.
اتفاقی که میســر نشــد و امروز شــاید تنها راه پیش 
روی ایــران، اول شــکایت از مراجــع ذی ربط و دوم 
انتظار برای سرنوشــت میادین تازه کشف شده در 
پاکستان است. در پایان می توان گفت این اتفاقات 
را باید به ویترین فشارهای ناشی از برجام به پیکره 
اقتصــاد ایــران اضافه کــرد. نکته ای کــه اظهر من 
الشمس است و تنها کاسبان تحریمی که معتقدند 
تحریم هیچ کاری با ما ندارد و ما بدون تحریم نیز 
همچنان ایستاده ایم و از این دست شعارها، اخبار 
مربوط به میدان کشــف شــده پاکســتان را با دقت 

بیشتری دنبال کنند.
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به بهانه روز گرگان؛
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»طلایسفید«

J O M L E H

مدیرعامل موسسه توانمندسازی اقتصادی علوی مطرح کرد؛

توسعهوایجاد100هزارشغلپایداردرسال1403
29 همت  توانمندسازی اقتصادی و ايجاد اشتغال در مناطق كمتر برخوردار كشور

مدیرعامل موسسه توانمندسازی اقتصادی علوی با بیان اینکه 
این موسســه در ســال ۱4۰۳ در توسعه و ایجاد اشتغال  با هدف 
محرومیــت زدایی ۲۹ همت  مشــارکت  خواهد داشــت، گفت: 
موسسه توانمندسازی اقتصادی به عنوان بازوی توسعه اشتغال 
بنیاد مســتضعفان با اجرای طرح حیات تنها در سال ۱4۰۳  در 
بیش از ۳٥۰ شهرســتان و ۲٥۰۰ روســتا و منطقه کــم برخوردار 

بیش از ۱۰۰ هزار شغل پایدار ایجاد و توسعه خواهد داد.
مسعود پناهی در گفت و گو با رادیو فرهنگ در رابطه با عملکرد 
موسســه توانمندســازی اقتصادی علوی در زمینــه محرومیت 
زدایــی از طریــق ایجاد شــغل در مناطق روســتایی گفــت: بنیاد 
علوی بــه عنوان بــازوی محرومیــت زدایی بنیاد مســتضعفان 
در مناطق محروم دارای ســه مسئولیت مهم ، رشد و پیشرفت 
اقتصــادی، ارتقــا عدالــت آموزشــی و توســعه و ارتقاء ســلامت 
در مناطــق روســتایی و کمتر برخوردار هدف اســت. مدیرعامل 
موسســه توانمندســازی اقتصادی علــوی با بیان اینکــه بیش از 

4۰ هزار روســتا در بیش از 4۸۰ شهرســتان در کشــور وجود دارد، 
خاطرنشــان کــرد: در برنامه هــای تدویــن شــده بنیــاد علــوی، 
راهبردهایی در زمینه توســعه و ایجاد اشــتغال مشــخص شده 
کــه از این موارد می توان به ایجاد درآمد پایدار از طریق آموزش 
متقاضیان اشــتغال زایی، توانمندســازی در بازار سازی و تامین 
نهــاده و توانمندســازی مالی، ارائه تســهیلات و پرداخت کمک 
هزینه در راســتای ایجاد و توســعه اشتغال اشــاره کرد.. او یادآور 
شد: موسسه توانمندسازی در راستای دستیابی به نتایج هرچه 
بهتر طرح حمایت یکپارچه اشــتغال و تولید )حیات( که دارای 

۱6 گام است، را معرفی و رونمایی کرده است. 
پناهی تصریح کرد: فعالیت همکاران موسسه در مناطق هدف 
و کــم برخــوردار با تکیه بــر اجرای گام هــای ۱6 گانه معطوف به 
شناســایی، آمــوزش و حمایــت مالي،بازاررســاني و نظــارت بر 
اســتقرار کســب و کارهــا در مناطــق محــروم اســت. مدیرعامل 
موسســه توانمندســازی اقتصــادی علــوی بــا تاکیــد بــر اینکــه 

محرومیــت زدایی به وســیله و با همراهی مــردم از راهبردهای 
اصلی بنیاد علوی و بنیاد مســتضعفان است، خاطرنشان کرد: 
موسسه توانمندســازی اقتصادی علوی، در سراسر کشور دارای 
یک شــبکه ٥۰۰ نفره از بدنه مردم اســت که کلیه فعالیت های 
اجرایــی ایــن موسســه توســط ایــن افــراد به عنــوان مجریــان و 

تسهیلگران جهادي و مردمی انجام می شود.
او یکــی از راهبردهای موسســه توانمندســازی اقتصادی علوی 
را اســتفاده از فناوری هــای نویــن دانســت و بیــان کــرد: تمــام 
فعالیت هــای شــبکه اجرایــی موسســه، بنیــاد علــوی و بنیــاد 
مستضعفان در زمینه محرومیت زدایی بر بستر فضای مجازی 
و سامانه های برخط انجام می شود. پناهی گفت: برنامه اصلی 
موسســه توانمندســازی اقتصــادی علــوی، بنیاد علــوی و بنیاد 
مستضعفان در سال ۱4۰۳ استقرار، توسعه و پایدار سازی بیش 
از ۱۰۰ هــزار اشــتغال خرد و خانگــی، کارگاهی و بنگاهی کوچک 
مقیــاس در بیــش از ۳٥۰ شهرســتان و حــدود ۲٥۰۰ روســتا و 

مناطق حاشیه شهر است.
مدیرعامل موسسه توانمندسازی اقتصادی علوی، در پاسخ به 
این سوال مبنی بر اینکه افراد واجد شرایط چگونه می توانند برای 
دریافت حمایت های توســعه محور از خدمات شــما اســتفاده 
کننــد، گفــت: یکــی از گام هــای ۱6 گانه طــرح حیات شناســایی 
متقاضیان است که شــبکه اجرایی موسسه در روستاهای هدف 
که حدود ۲٥۰۰ روســتا را در سال ۱4۰۳ پوشش می دهد، مستقر 
بوده و متقاضیان توســعه و ایجاد اشتغال می توانند با مراجعه 
به مجریان و تسهیلگران تعیین شده در روستاها و شهرستان ها 
ضمن ارائه درخواست به همکاران موسسه، شرایط آن ها تحت 

اهلیت سنجی قرار گیرد. 
او ادامه داد: در کنار موارد مطرح شده، بنیاد علوی و مستضعفان 
در فضای مجازی سامانه های مختلفی در زمینه دریافت تقاضا 
و اهلیت سنجی متقاضیان ایجاد و توسعه کسب و کارها را دایر 
کرده و با توجه به ظرفیت مجموعه از زمان ثبت درخواســت تا 
انجام فرآیند اهلیت ســنجی این فرآیند نهایتا یک ماه به طول 

می انجامد.
پناهی در انتها گفت: موسســه توانمندسازی اقتصادی علوی با 
توجه به برنامه ریزی بنیاد مستضعفان و تامین بخشی از بودجه 
از طریــق منابــع تکیلیفي بانکــي و مشــارکت خیریــن و مردم، 
بنا دارد در ســال جاری در رابطه با توســعه کســب و کار و ایجاد 
اشتغال در مناطق کمتر برخوردار مورد هدف بنیاد مستضعفان 

رقمی در حدود ۲۹ همت مداخله ریالی داشته باشد.

0304

مدیرعامل موسسه توانمندسازی اقتصادی 
علوی مطرح کرد؛

توسعهوایجاد100هزارشغل
پایداردرسال1403

در پرداخت وام قرض الحسنه ازدواج و 
فرزندآوری در سال 1403 انجام شد؛

تحقق۳.۵برابریاهدافپنج
ماههبانکسینا
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َّه "علي احمدي ميانجِي" نماينده مجلس خبرگان رهبري )1379 ش( l  روز سينما l تشكيل سازمان كشورهاي صادر كننده نفت موسوم به "اوپك" در بغداد )1339 ش( امروز در تقویم: شهادت روحاني مبارز و مجاهد مشروطه  خواه "شيخ محمد خياباني" )1299ش( l رحلت استاد اخلاق آيت  الل

اخبــــاریادداشت

در پرداخت وام قرض الحسنه ازدواج و 
فرزندآوری در سال ۱۴۰3 انجام شد؛

تحقق 3.۵ برابری اهداف پنج 
ماهه بانک سینا 

    بانک سینا تا پایان مردادماه سال جاری، عملکردی فراتر از 
اهداف مشخص شده بانک مرکزی در زمینه پرداخت وام 

قرض الحسنه ازدواج و فرزندآوری رقم زده است.
به گزارش روابط عمومی بانک سینا، این بانک در راستای 
ایفای مســئولیت های اجتماعی و تأکید بر اهمیت اجرای سیاســت های 
تشــویقی در شــبکه بانکــی برای تســهیل و تســریع در اعطای تســهیلات 
قرض الحســنه، با تحقق ۲6۲ درصدی اهداف ٥ ماهه ابتدای سال جاری 
در زمینه پرداخت وام قرض الحسنه ازدواج، عملکرد مطلوبی را رقم زده 

است.
همچنیــن ایــن بانــک اهــداف پنــج ماهــه پرداخــت وام قرض الحســنه 
فرزندآوری تا پایان مردادماه را به میزان ۲4٥ درصد محقق ساخته است.
بر اساس این گزارش بانک سینا تا پایان مردادماه سال جاری یک هزار و 
۹٥۲ فقره وام قرض الحسنه ازدواج و یک هزار و ۲6۲ فقره وام فرزندآوری 
به متقاضیان پرداخت کرده است که این ارقام حاکی از تحقق ۳.٥ برابری 

اهداف پنج ماهه بانک است.
گفتنی است این بانک با توجه به تأکیدات بانک مرکزی جمهوری اسلامی 
و اجرای سیاست های دولت مبنی بر تسهیل پرداخت وام ازدواج، همواره 
بــر اولویــت پرداخــت تســهیلات قرض الحســنه ازدواج و همچنین لزوم 

تسریع دسترسی به آن، اهتمام ویژه ای دارد.

با حکم وزیر صمت؛
»سیدعباس حسینی« مشاور 
وزیر و مدیرکل حوزه وزارتی شد

     وزیــر صنعــت، معــدن و تجــارت، در حکمی ســید عباس 
حســینی را به عنوان مشــاور وزیر و مدیر کل حــوزه وزارتی 

منصوب کرد.
بــه گــزارش ایرنا، در حکم ســید محمد اتابــک خطاب به 
حسینی آمده است: نظر به تعهد، تخصص، شایستگی و سوابق جنابعالی 

به عنوان »مشاور وزیر و مدیر کل حوزه وزارتی« منصوب می شوید.
وی در این حکم افزود: امید است با استعانت خداوند و جلب همکاری و 
تعامل شایسته با حوزه های خارج از وزارت شامل دولت، مجلس شورای 
اســلامی و قــوه قضائیــه و همچنیــن مجموعه هــای وزارتخانــه از جمله 
ســازمان ها، شــرکت ها، صندوق ها، ســازمان های صمت و... در تحقق 
ماموریت و ارتقای ســطح کیفی فعالیت های حوزه وزارتی موفق و موید 

باشید.

تبریک مدیرعامل همراه اول به 
رییس جدید رگولاتوری

       مهدی اخوان بهابادی در پیامی انتصاب حمید فتاحی 
به عنــوان قائم مقــام وزیــر ارتباطــات و رییس ســازمان 

تنظیم مقررات را تبریک گفت.
در پیام تبریک مدیرعامل همراه اول آمده است:

»ضمــن تبریــک انتصاب آقــای فتاحی به عنــوان قائم مقــام وزیر در 
امــور ارتباطات و ریاســت ســازمان تنظیم مقررات، حضور ایشــان در 
این مسئولیت جدید را فرصتی مغتنم برای توسعه بخش ارتباطات 
کشــور می دانم. انشــاالله از ظرفیت هــای رگولاتوری حداکثر اســتفاده 
برای توســعه اقتصاد دیجیتال صورت پذیرد. همراه اول نیز به عنوان 
بزرگترین و اولین اپراتور تلفن همراه کشور کلیه ظرفیت های خود را در 

جهت تحقق اهداف مذکور به کار خواهد گرفت.«

صعود تیم کوهنوردی بانک سامان 
به بام ایران

      تیم کوهنوردی بانک سامان، به مناسبت بیست و پنجمین 
ســالگرد تاسیس بانک سامان، قله ٥6۷۱ متری دماوند را 
فتح کرد. به گزارش ســامان رســانه، تیم کوهنوردی بانک 
ســامان همزمان با فرارسیدن بیســت و پنجمین سالگرد 
تاســیس بانک سامان به قله دماوند بام ایران صعود کرد. در این صعود 
تمامی بیســت و یک نفر عضو تیم توانســتند طبــق برنامه ریزی صورت 

گرفته به بام ایران صعود کنند و پرچم بانک سامان را به اهتزاز درآورند.
تیــم کوهنوردی بانک ســامان برای دســتیابی بــه آمادگــی لازم برای این 
صعود پیش از این به قلل توچال و خلنو سومین قله بلند رشته کوه البرز 

صعود کرده بودند.

 

»پرویز خوشكلام خسروشاهی« 
سكان بیمه مركزی را در دست 

گرفت
      پس از پیشنهاد وزیر امور اقتصادی و دارایی و با تایید هیات 
دولــت، بــا همراهــی تنی چنــد از مقامــات اقتصــادی و با 
حضور اعضای هیات عامل بیمه مرکزی، پرویز خوشکلام 
خسروشاهی با حضور در ســاختمان نهادناظر، ماموریت 
اداره ایــن مجموعه را بر عهده گرفت. به گزارش اداره کل روابط عمومی 
بیمه مرکزی، دکتر علی استادهاشــمی - رئیس کل پیشین دستگاه ناظر 
صنعت بیمه - با حضور در دفاتر معاونت ها و ادارات کل بیمه مرکزی از 

خدمات آنان در دوره تصدی خود قدردانی کرد.

اسامی برندگان قرعه کشی طرح 
ارمغان بانک رفاه اعلام شد

        اسامی برندگان سیزدهمین دوره قرعه کشی طرح ارمغان 
بانک رفاه کارگران ویژه تیر ماه ۱4۰۳ اعلام شد.

بــه گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگــران، با برگزاری 
ســیزدهمین دوره قرعه کشــی جشــنواره طرح "ارمغان"، 
برندگان در دو گروه مستمری بگیران سازمان تأمین اجتماعی و پذیرندگان 

پایانه های فروشگاهی و درگاه های اینترنتی بانک رفاه مشخص شدند.  
در این جشنواره، درمجموع ۳۷۷6 نفر از مستمری بگیران سازمان تأمین 
اجتماعــی کــه حقوق خود را از بانک رفــاه دریافت می کنند، به قید قرعه 
برنــده جوایــز نقدی معادل مبلغ خرید خود )تا ســقف ۲۰ میلیون ریال( 
 )POS(شــدند. همچنین ۲٥۲4 پذیرنده منتخب پایانه های فروشــگاهی
و درگاه هــای پرداخــت اینترنتــی)IPG( بانک رفاه، جوایــز نقدی معادل 
مجموع تراکنش های مستمری بگیران برنده )تا سقف ٥۰۰ میلیون ریال( 
اهدا شد. علاقه مندان بهره مندی از طرح ارمغان به ویژه مستمری بگیران 
ســازمان تأمین اجتماعی و پذیرنــدگان پایانه های فروشــگاهی )POS( و 
درگاه های پرداخت اینترنتی )IPG( در سراسر کشور می توانند برای کسب 
اطلاعات بیشتر از این طرح و برخورداری از امتیازات، جوایز و پاداش های 
ارزشــمند آن به شــعب بانک رفاه در سراســر کشــور مراجعه و یا با مرکز 

ارتباط با مشتریان این بانک به شماره ۸۵۲۵ -۰۲۱ تماس حاصل کنند.

هفت اصل راهبردی صندوق توسعه ملی؛

منابعصندوقتوسعهملیبخشیازبودجهنیست
صنــدوق توســعه ملی به عنوان یکــی از ارکان مهــم اقتصاد 
ایران، نقشی کلیدی در ایجاد ثروت، توسعه پایدار و حفاظت 
از منافــع نســل های آینــده ایفــا می کنــد و دغدغــه اصلــی و 
پایبنــدی مهــدی غضنفــری رئیس صنــدوق توســعه ملی، 

ایجاد ثروتی پایدار برای نسل های آینده است.
بــه گزارش روابــط عمومی صندوق توســعه ملی، »علیرضا 
کنگرلــو« مدیــر روابــط عمومــی صنــدوق توســعه ملــی در 
یادداشتی در دنیای اقتصاد با اشاره به هفت اصل راهبردی 
ایــن صندوق، این اصول را کلید توســعه پایدار و بین نســلی 
دانست. وی تأکید کرد که منابع صندوق توسعه ملی، بخشی 
از بودجه نبوده و باید با التزام به این اصول به سمت توسعه 

اقتصادی و حفاظت از منافع نسل های آینده حرکت کرد.
این یادداشت بدین شرح است:

صندوق توســعه ملی، به عنوان یک نهاد حیاتی برای حفظ 
ثروت هــای ملــی و تضمین توســعه پایدار کشــور، از اهمیت 
ویــژه ای برخــوردار اســت. ایــن نهاد کــه با هــدف حمایت از 
نسل های آینده و جلوگیری از مصرف بی رویه منابع طبیعی 
و مالی شکل گرفته اســت، باید بر اساس اصولی مشخص و 
پایدار اداره شــود. تا زمانــی که تمام تصمیم گیرندگان کلان، 
از اعضــای هیــات عامل و هیــات امنا گرفته تــا دولتمردان و 
نماینــدگان مجلس، به این اصول اساســی متعهد نباشــند، 
تحقق اهداف بلندمدت صندوق و ایفای نقش آن به عنوان 
یک صندوق بین نســلی دور از دســترس خواهد بود.دغدغه 
اصلــی مهدی غضنفــری، رئیس صندوق توســعه ملی، نیز 
ایجاد ثروتی پایدار اســت که به نسل های آینده منتقل شود، 
تــا این ســرمایه عظیــم اقتصــادی نه تنها به حل مشــکلات 
اقتصــادی امروز کمک کند، بلکــه به عنوان منبعی مطمئن 
بــرای آینــده کشــور نیز عمــل کنــد.در ادامه، بــه هفت اصل 
راهبردی اشــاره می شود که مســیر توسعه پایدار و بین نسلی 

صندوق توسعه ملی را تضمین می کنند.

اول: سرمایه ملی به جای ثروت مصرفی  
منابــع طبیعی مانند نفت، گاز و ســایر ذخایر معدنی کشــور 
بایــد به عنــوان ســرمایه ملــی حفــظ شــوند و نبایــد آنهــا را 
به صــورت منابــع قابل مصــرف در نظــر گرفــت. اســتفاده از 
این منابع برای تامین هزینه های جاری کشــور نه تنها باعث 
فرسایش ثروت های ملی می شود، بلکه به توسعه بلندمدت 
اقتصــادی نیز ضربه می زند. این ســرمایه ها باید به درســتی 

ســرمایه گذاری شــوند تا منافع حاصل از آنها به عنوان ثروت 
واقعی مورد بهره برداری قرار گیرد. تنها از طریق این رویکرد 
اســت که می تــوان توســعه پایــدار را بــرای نســل های آینده 

تضمین کرد.

دوم: تکرار فرایند بنگاه سازی برای توسعه اقتصادی  
تحقق توســعه اقتصادی نیازمند تکرار فرایند بنگاه ســازی و 
تزریق مجدد منابع به چرخه تولید اســت. صندوق توســعه 
ملــی باید منابعی را که به تولید اختصاص داده اســت و آن 
پــروژه در حرکت طبیعی خود قرار گرفته و به نتیجه رســیده 
است پس بگیرد و آنها را به پروژه های جدید تخصیص دهد. 
ایــن چرخه اگر تکرار نشــود و منابع به تولیدکننــدگان ناتوان 
یا کســانی که قــادر بــه بازپرداخت بدهی های خود نیســتند، 
بخشیده شود، فرآیند توسعه اقتصادی کشور متوقف خواهد 
شد. بخشودن منابع نه تنها کمکی به توسعه نمی کند، بلکه 

مانع جدی در مسیر آن است.

سوم: اجتناب از تسهیلات دهی بی رویه و بنگاه داری  
یکــی از چالش های مهم صندوق توســعه ملی در گذشــته، 
ارائه تســهیلات بی رویه و ورود به بنگاه داری بوده اســت. این 

دو مساله می تواند کارآیی صندوق را کاهش داده و منجر به 
هدررفت منابع شــود. به همین دلیل، صندوق توسعه ملی 
  ،)I-HOPE ( با معرفی مدل ســرمایه گذاری غیرمداخله ای
تــلاش دارد از مشــکلات گذشــته اجتنــاب کند. ایــن مدل به 
صنــدوق اجــازه می دهد بــدون درگیر شــدن در بنــگاه داری 
مســتقیم، در پروژه هــا ســرمایه گذاری کنــد و در عین حــال از 

منابع مالی خود بهینه استفاده کند.

چهارم: تمرکز بر طرح های ملی سودآور و کم ریسک  
صندوق توســعه ملی باید منابع خود را به پروژه های بزرگ 
ملــی، ســودآور و کم ریســک اختصــاص دهــد. تخصیــص 
منابع بــه پروژه های غیراقتصادی و تحت عناوین طرح های 
تکلیفــی، می تواند منجر به ایجاد رانــت و اختلال در فرآیند 
توســعه شــود. صنــدوق نباید بــه محلی بــرای تامیــن مالی 
طرح هایی تبدیل شود که فاقد توجیه اقتصادی هستند، بلکه 
باید در پروژه هایی سرمایه گذاری کند که بازدهی بالایی دارند 

و می توانند به تحقق توسعه ملی کمک کنند.

پنجم: نیاز به یک نظام حسابرسی ویژه  
بــا توجه بــه فعالیــت ارزی صندوق توســعه ملی، ســازمان 

را بر اســاس  ایــن صنــدوق  زیــان  بایــد ســود و  حسابرســی 
واحدهای ارزی ارزیابی کند. محاســبه ســود و زیان بر اساس 
ریــال، واقعیت هــای اقتصادی صنــدوق را تحریــف می کند 
و می توانــد تصمیم گیری هــای نادرســت را به دنبال داشــته 
باشد. بنابراین، صندوق توسعه ملی به یک نظام حسابرسی 
ویژه و مستقل نیاز دارد که بر مبنای ارزش های واقعی منابع 

صندوق عمل کند.

ششم: حفظ ارزش واقعی منابع صندوق توسعه ملی  
یکی از مهم ترین درس هایی که از تجربه حساب ذخیره ارزی 
گرفته ایم، این اســت که تاخیر در بازپرداخت منابع و کاهش 
ارزش واقعــی آنهــا می توانــد به نابــودی ســرمایه های ملی 
منجر شــود. منابع صندوق توســعه ملی باید در موعد مقرر 
و به صورت ارزی بازپرداخت شــوند. هرگونه تاخیر یا کاهش 
ارزش منابع، به کاهش تاثیرگذاری صندوق در اقتصاد کشور 

و آسیب به منافع ملی منجر خواهد شد.
هفتم: منابع صندوق توسعه ملی بخشی از بودجه نیست

منابع صندوق توســعه ملی نباید به عنوان بخشی از بودجه 
جاری یا عمرانی کشور مورد استفاده قرار گیرد. این منابع به 
نسل های آینده تعلق دارد و باید به گونه ای مدیریت شود که 
منافع بلندمدت کشور حفظ شود. استفاده از منابع صندوق 
بــرای تامین مالی بخش های بودجه دولتی، نه تنها مغایر با 
فلسفه وجودی صندوق است، بلکه آینده اقتصادی کشور را 

نیز به خطر می اندازد.

نتیجه گیری: پایبندی به اصول برای حفظ منافع ملی   
و توسعه پایدار

پایبنــدی بــه ایــن هفــت اصــل راهبــردی، مســیر موفقیــت 
صندوق توســعه ملــی در ایجاد توســعه پایدار و بین نســلی 
را همــوار می کنــد. دغدغــه اصلــی رئیــس صندوق توســعه 
ملــی، حفــظ و مدیریت منابــع ملی به گونه ای اســت که این 
ثروت هــا نه تنها به نفع نســل امــروز، بلکه به عنــوان میراثی 
برای نســل های آینده باقــی بماند. صندوق توســعه ملی با 
حفظ و مدیریت صحیح منابع خود، می تواند نقش محوری 
در ارتقای اقتصاد کشــور و ایجاد ثروت برای نسل های آینده 
ایفــا کند. رعایــت این اصــول نه تنهــا به حفظ ســرمایه های 
ملــی کمک می کند، بلکه می تواند اقتصاد ایران را در مســیر 

پایداری و رشد قرار دهد.

بیمه

مدیر بیمه های آتش ســوزی بیمه معلم با اشــاره به آغاز ســال 
تحصیلــی جدیــد، بــار دیگر بــر اهمیــت اســتفاده از بیمه های 

آتش سوزی حوادث در مدارس سراسر کشور تاکید کرد.
به گــزارش روابط عمومی بیمه معلــم، محمدرضا محمودی 
حســینی، مدیــر بیمه هــای آتش ســوزی ایــن شــرکت بیمه گــر 
تصریــح کــرد: با توجــه به آغاز ســال تحصیلی، ضروری اســت 
که تمامی مــدارس تحت پوشــش بیمه نامه های آتش ســوزی 
قــرار بگیرند، تا در صورت وقوع حادثه بتوان نســبت به جبران 
خســارات  احتمالــی اقدام کرد تا از دغدغه بیمه گذاران کاســته 

شود.
مدیــر بیمه های آتش ســوزی بیمه معلم با اشــاره بــه حوادث 
ســال های گذشــته در مدارس کشــورمان گفت: متاســفانه طی 
ســال های گذشــته شــاهد وقــوع حوادثــی از قبیل زلزله، ســیل، 
طوفان و ...بودیم که صدمات و خســارت های سنگینی بر جای 
گذاشته اند. در چنین شرایطی بیمه می تواند با حضور به موقع 
و جبــران خســارت ها، التیام بخش تبعــات این حــوادث ناگوار 

باشد.
محمــودی تصریح کــرد: حضور بیمه معلم بــه عنوان بیمه گر 
فرهنگیان عزیز، نشان از این دارد که این شرکت، خود را بخشی 

از بدنه فرهنگیان دانســته و در برابر خطرات و حوادث پیرامون 
فرهنگیــان و دانش آمــوزان احســاس مســئولیت می کنــد و در 
همین راستا طرح های متنوعی را مختص به جامعه فرهنگیان  

نیز ارائه کرده است.
او در ادامــه افــزود: بــا توجــه به اینکه مــدارس به عنــوان مراکز 
علمــی و فرهنگــی، ســرمایه های ارزشــمندی را در خــود جــای 
داده انــد، بیمه آتش ســوزی می توانــد نقش مهمــی در جبران 
خســارات ناشــی از حوادث ناگــوار را ایفــا کند تا این ســرمایه ها 
در سایه ســار امنیت بیمه بتوانند به مســیر پیشرفت خود ادامه 
دهند. محمودی در تشــریح پوشش های بیمه نامه آتش سوزی 
بیمه معلم افزود: با خرید بیمه آتش ســوزی،  اماکن آموزشــی 
در قبال خطرات آتش ســوزی، صاعقه و انفجار و خطرات دیگر 
شــامل زلزله، طوفان، ســیل، ســقوط بهمــن، ســقوط هواپیما، 
ســنگینی برف، ترکیدگی لوله آب و ســرقت و.... تحت پوشــش 

قرار می گیرند.
او در پایــان خاطرنشــان کــرد، بیمه معلم با تســهیل و تســریع 
فرآیند رســیدگی به خســارت در تلاش اســت نگرانی های کادر 
آموزشــی مدارس را مرتفع نموده تا با آرامش خاطر به تربیت 
نسل آینده و حفظ سرمایه های معنوی و علمی کشور بپردازند.

مدیر بیمه های آتش سوزی بیمه معلم:

تامینآسایشخاطردانشآموزانوفرهنگیان
اولویتبیمهمعلماست

گســتره خدمت رسانی شــعب سپهری بانک 
صــادرات ایــران در اســتان گلســتان طی یک 
ســال گذشــته با تخصیص بیش از 6۱ درصد 
بــه وام هــای  بانــک  ایــن  تعــداد تســهیلات 
قرض الحسنه و حمایتی در این استان همراه 

شد.
بــه گــزارش روابط عمومــی بانــک صــادرات 
از  گلســتان  اســتان  در  بانــک  ایــن  ایــران، 
شــهریورماه ســال گذشــته تاکنــون بالــغ بر ۸ 
هــزار و 6۳۳ فقره تســهیلات قرض الحســنه 
و حمایتــی به ارزش بیــش از ۱۲ هزار میلیارد 
ریــال پرداخــت کــرده کــه تعــداد ایــن وام ها 
از ۱4 هــزار فقــره  بیــش  بــه تعــداد  نســبت 
تســهیلات کل پرداخت شــده در این اســتان، 

بیش از 6۱ درصد است.
وام  فقــره   ۱۹۸۰ از  بیــش  مــدت  ایــن  طــی 
مســکن روســتایی، بالــغ بــر ٥۸۰ فقــره وام 
ودیعه مسکن، بیش از ۱۹۰۰ فقره وام ازدواج 
وام  فقــره  از ۱۲٥۰  بیــش  جهیزیــه،  تهیــه  و 
فرزندآوری، بالغ بر ۲۱۰۰ وام مشاغل خانگی 
و خوداشــتغالی و انــواع وام هــای ضــروری، 
درمان، آزادی زندانیــان، حوادث غیرمترقبه 
و مســکن از جملــه وام های قرض الحســنه و 
حمایتی پرداخت شده توسط بانک صادرات 

ایران در استان گلستان است.
عــلاوه بر ایــن بیش از ٥۳۰۰ فقره تســهیلات 
کلان در سایر بخش های اقتصادی و زیربنایی 
اســتان گلســتان توســط بانک صادرات ایران 
پرداخت شــده که در مجموع بیــش از ۱4۰۰۰ 
فقــره تســهیلات بــه ارزش بالــغ بــر ٥۰ هزار 
میلیــارد ریــال در یــک ســال گذشــته رســیده 

است.

شــهر گــرگان بــه عنــوان پرجمعیت تریــن و 
وســیع ترین شــهرِ اســتان گلســتان و بیست و 
چهارمین شهر ایران از نظر جمعیت است که 
در طول تاریخ پر فراز و نشــیب خود با اسامی 
مختلفی همچون هیرکانیــا در منابع یونانی، 
ورکانــه در زبــان فارســی باســتان، جرجان در 
زبــان عربــی نامیده شــده اســت و تــا پیش از 
بیســتم شــهریور ۱۳۱6 بــه نــام اســترآباد در 
جنوب شرقی دریای مازندران نامیده می شد.

ملامحمدامیــن اســترآبادی فقیــه متکلــم و 
فلاســفه  از  اســترآبادی  میردامــاد  محــدث، 
بزرگ ایرانی و فخرالدین اسعد گرگانی شاعر 
اوایــل قرن پنجم و صاحــب منظومه ویس و 
رامین، مختوم قلی شــاعر معــروف ترکمن، 

از جملــه بزرگان و نام آوران این دیار هســتند. 
محمدرضا لطفی موسیقی دان و نوازنده تار و 
سه تار مشــهور ایرانی نیز در این شهر دیده به 
جهان گشــود و در منزل پــدری خود در محله 
ســبزه مشــهد گــرگان به خاک ســپرده شــده 

است.
اســتان گلســتان عــلاوه بــر ظرفیت هــای بکر 
گردشــگری و جنگل هــای هیرکانــی و بافــت 
جمعیت و قومی متنوع، دارای آثار ارزشمند 

از دوران های مختلف تاریخی ایران است.
این استان سرزمین اصلی تولید و کشت پنبه 
)طلای ســفید( در کشــور است. ۲۰ شهریور به 
عنوان سالروز تغییر نام استرآباد به گرگان به 

عنوان روز گرگان نام گرفته است.

به بهانه روز گرگان؛

بازخوانیخدماتشعبسپهری
درسرزمین»طلایسفید«

بانک

همزمان با سالروز تاسیس بانک ملی ایران؛
نمایشگاه »اسنادی از تاسیس بانک 

ملی ایران« گشایش یافت

اسناد

نمایشــگاهی بــا عنــوان »اســنادی از تاســیس بانــک ملــی ایران« بــا حضور 
نصرت الله شــهبازی قائم مقــام مدیرعامل، اعضای هیات عامل، معاونان 
و دیگر مدیران ارشــد بانک ملی ایران تا ۳۱ شــهریور ماه در موزه بانک ملی 

ایران افتتاح شد.
بــه گــزارش روابــط عمومی بانــک ملی ایــران، این نمایشــگاه که بــا حضور 
تعدادی از مدیران بانک ملی ایران و علاقه مندان به آثار هنری افتتاح شد؛ 
آثار نفیســی از  اســناد اولیه و قدیمی از تاســیس بانک ملی ایران به معرض 
نمایش گذاشته شده که بیشتر این آثار از روزهای نخست تاسیس؛ گردآوری 

شده اند.
این نمایشــگاه به پاسداشــت تاســیس این موسســه خدمتگــزار مردمی برپا 
شــده اســت تا یادآور آغاز حیات این بانک بزرگ باشــد. حیاتی که با تنگنا و 
محدودیت آغاز شد اما با قوت و پایمردی ادامه یافت و به ۹6 سالگی رسید.
اســناد به نمایش گذاشــته شده در این نمایشــگاه متعلق به دوره مظفری و 
نیمه اول ســلطنت پهلوی اول اســت و به طور مختصر پیشینه ایجاد بانک و 

مقدمات و تمهیدات لازم برای تاسیس آن را باز گو می کند.
در ایــن نمایــش از اســناد محفــوظ در مــوزه بانــک ملی ایــران و نیــز تصویر 

اسنادی که نزد دیگر موسسات نگهداری می شده، استفاده شده است.
علاقــه منــدان می توانند از ۲۰ تا ۳۱ شــهریورماه هر روز از ســاعت ۱۰ تا ۱6 از 
این نمایشــگاه در مــوزه بانک ملی ایــران واقع در خیابان فردوســی بالاتر از 

خیابان سرهنگ سخایی بازدید کنند.

آگهی رای هیات قانون تعيين تکلیف وضعيت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابــر آراء صــادره هیات تعیین تکلیف مســتقر در ثبت اســناد و املاک شهرســتان ســنندج 
تصرفــات مالکانــه بلا معــارض متقاضیان ذیل تایید گردیده لذا بدین وســیله مشــخصات 
امــلاک در دو نوبــت بــه فاصلــه ۱۵ روز جهــت اطــلاع عمــوم آکهــی میگــرد در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ 
انتشــار اولین آگهی و در روســتاها از تاریخ الصاق در محل تا مدت دوماه اعتراض خود را به 
این اداره تســلیم نمایند و پس از اخذ رســید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی اخذ و تحویل اداره ثبت نمایند بدیهی 
اســت درصورت انقضای مدت مذکور وعدم وصــول و گواهی اخذ تحویل اداره ثبت نمایند 
بدیهــی اســت در صــورت انقضای مدت مذکور وعــدم وصول اعتراض ســند مالکیت طبق 

مقررات صادر خواهد شد صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به دادگاه نیست .
۱ - ششــدانگ یــک قطعه زمیــن مزروعی بنام آقای محمد صالح نیا فرزند یوســف صادره 
دیواندره به مساحت ششدانگ ۸۹۱/6۸ متر مربع پلاک ۶۰۶۸ فرعی از ۴-اصلی بخش ده 
منطقه ۲ ســنندج جزء نســق شــماره ۱۴۲۷۱ مورخ۱۳44/۰۱/۱6  تنظیمی دفتر اسناد رسمی 

شماره ۱۰ سنندج
۲ ششــدانگ یــک قطعــه زمیــن مزروعی بنام آقای اســعد بــذر افکن فرزند صالــح صادره 
دهــگلان به مســاحت ششــدانگ ۹۳۰/۹٥ متر مربع پــلاک ۶۰۶۷ فرعــی از ۴ اصلی بخش 
ده منطقه ۲ ســنندج جزء نسق شماره ۱۴۲۱۰ مورخ ۱۳44/۱/۱6  تنظیمی دفتر اسناد رسمی 

شماره ۱۰ سنندج
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱4۰۳/۰6/۰6
احمدیان تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱4۰۳/۰6/۲۱

رئیس ثبت اسناد منطقه ۲ سنندج
از طرف طالب یوسفی ، معاون



راه و مسکن

مدیرکل بنادر و دریانوردی استان هرمزگان تشریح کرد؛

 وضعیت اجرای فاز سوم
  طرح توسعه مجتمع
 بندری شهید رجایی

مدیرکل بنادر و دریانوردی استان هرمزگان تشریح کرد؛

وضعیتاجرایفازسوم
طرحتوسعهمجتمعبندری

شهیدرجایی

J O M L E H N E W S P A P E R

اخبـــــار

اخبــار

در شانزدهمین نمایشگاه قیر، 
آسفالت و ماشین آلات انجام 

خواهد شد؛

معرفی پروژه های 
 نوآورانه در 

حوزه ساخت و 
نگهداری روسازی 

راه ها و فرودگاه 
»سعید احمدی«، سرپرست مرکز قیر 
اینکــه  بیــان  بــا  مرکــز  آســفالت  و 
شــانزدهمین همایــش ملی و نمایشــگاه قیر، 
آســفالت و ماشــین آلات ۸ تا ۱۰ آبان  ماه ســال 
و  مســکن  راه،  تحقیقــات  مرکــز  در  جــاری 
ایــن  برگــزاری  می شــود،  برگــزار  شهرســازی 
همایش و نمایشگاه را یکی از راهکارهای موثر 
برای گســترش دانش فنی صنعت راه سازی و 
هــم اندیشــی با دســت انــدرکاران، نخبــگان و 

متخصصان در حوزه های مختلف برشمرد.
سرپرست مرکز قیر و آسفالت مرکز تحقیقات 
راه، مســکن و شهرســازی تاکیــد کرد: توســعه  
از  اســتفاده  و  حمل ونقــل  زیرســاخت های 
روش هــای نوین برای بهبــود وضعیت معابر 
شــهری، بین شــهری و روســتایی، از موثرترین 
راهکارهــا بــرای حــل مشــکلات اقتصــادی و 
توســعه متوازن در تمامی نقاط کشور به شمار 

می رود.
احمدی توضیح داد: شــانزدهمین نمایشگاه 
در هم اندیشــی بــا نخبــگان و متخصصان در 
حوزه های مرتبط برگزار می شــود و در برگزاری 
این همایش در کنار مرکز تحقیقات راه، مسکن 
و  حمــل  و  راهــداری  ســازمان  شهرســازی،  و 
نقل جاده ای کشــور، شرکت ســاخت و توسعه 
زیربناهــای حمل و نقل، بنیاد مســکن انقلاب 
اســلامی و شــرکت آزمایشــگاه فنی و مکانیک 

خاک نیز حضور دارند.
به گفته وی، محورهای این همایش شامل قیر 
و فرآورده هــای قیری، مخلوط های آســفالتی، 
تحلیل و طراحی روسازی، مدیریت روسازی و 
روش های نگهداری و بهســازی، توسعه پایدار 
در صنعت قیر و آســفالت )بازیافت آســفالت 
و ...(، تثبیــت لایه هــا و روســازی های مرکــب، 
نظام فنــی و اجرایی، آزمایش های غیرمخرب  
ماشــین آلات  نویــن،  فناوری هــای  روســازی، 
و  ســاخت  در  ایمنــی  اجرایــی،  روش هــای  و 

نگهداری و بهره برداری از روسازی است.
احمدی تاکید کرد: مرکز تحقیقات راه، مسکن 
و شهرســازی به عنوان متولــی اصلی همایش 
قیر، آســفالت و ماشین آلات برای دومین سال 
متوالی »پروژه هــای نوآورانه در حوزه ســاخت 
و نگهداری روســازی راه و فــرودگاه« را معرفی 

می کند.
وی از تمدیــد مهلــت ارســال فایل مقــالات تا 
پایــان ۲۳ شــهریورماه بــه دبیرخانــه همایش 
خبــر داد و گفــت: تمامی اشــخاص حقیقی یا 
حقوقی کــه با یکی از زیرمجموعه هــای وزارت 
راه و شهرســازی پــروژه دارنــد، می توانند فایل 
طرح های خود را ارســال کنند. ثبت نام در این 
بخش، مســتلزم معرفی از سوی زیرمجموعه 
حمل ونقــل  و  راهــداری  کل  )ادارات  مرتبــط 
جاده ای، شــرکت ســاخت و توسعه زیربناهای 

حمل و نقل کشور و ...( است.

با حضور رئیس سازمان 
راهداری و حمل ونقل جاده ای؛

پروژه بهسازی گردنه 
پیر شهرستان به 
بهره برداری رسید

پیــر  شــهر  گردنــه  بهســازی  پــروژه 
شهرستان زرین دشت در استان فارس 
طــی مراســمی و با حضــور معــاون وزیــر راه و 
و  راهــداری  ســازمان  رئیــس  و  شهرســازی 
حمل ونقــل جاده ای و نماینده مــردم داراب و 
زرین دشــت در مجلــس شــورای اســلامی، به 

بهره برداری رسید.
به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی 
از ســازمان راهــداری و حمل ونقــل جــاده ای، 
داریــوش امانــی، رئیــس ســازمان راهــداری و 
حمل ونقــل جــاده ای در مراســم بهره برداری 
از پــروژه بهســازی گردنه شــهر پیر شهرســتان 
زرین دشــت در اســتان فــارس گفــت: به رغــم 
کمبودهــا، پروژه هــای راهــداری و حمل ونقــل 
جــاده ای فعال اســت و اقدامات خوبی تاکنون 
صورت گرفتــه و اتمــام پروژه هــای نیمه تمــام 
راهداری، اولویت کاری این ســازمان به شــمار 

می آید.
وی پروژه گردنه شهر پیر شهرستان زرین دشت 
را خواســته مــردم ایــن منطقــه و نماینــدگان 
در  کــه  برشــمرد  اســلامی  شــورای  مجلــس 

زمان بندی مناسب به ثمر رسید.

مدیرعامل هواپیمایی جمهوری 
اسلامی ایران خبر داد؛

اعزام حدود ۱۷۰ هزار 
عمره گزار با پروازهای 

»هما«
پــور«،  فــرزدای  الدیــن  »شــمس 
جمهــوری  هواپیمایــی  مدیرعامــل 
اســلامی ایــران در گفت وگــو با خبرنــگار پایگاه 
خبــری وزارت راه و شهرســازی بــا بیــان اینکــه 
اولین پرواز زائران حج عمره از استان تهران به 
فرودگاه مدینه انجام می شــود، اظهار کرد: این 
گــروه در روز ۲۸ شــهریور مــاه ۱۴۰۳ بــا پــرواز 
هواپیمایی جمهوری اســلامی ایــران »هما« از 
فــرودگاه حضرت امام )ره( بــه فرودگاه مدینه 

منوره عزیمت می کنند.
وی در مــورد تعــداد ایســتگاه های پــروازی این 
عملیــات گفــت: عمــره گــزاران از ۱۶ فــرودگاه 
کشور به عربستان می روند و طبق برنامه پیش 
بینی شده، عمره گزاران از ایستگاه های پروازی 
تهــران، تبریز، ارومیه، مشــهد، اصفهــان، یزد، 
گــرگان، اردبیــل، کرمــان، بندرعباس، شــیراز، 
بوشــهر، اهواز، زاهدان، ســاری و بیرجند اعزام 

می شوند. 
به گفتــه مدیر عامــل »هما«، عملیــات اعزام 
حــدود ۱۷۰ هزار زائر از ۱۶ فرودگاه کشــور از ۲۸ 
شــهریور ۱۴۰۳ شروع شــده و تا اوایل فروردین 

۱۴۰۴ ادامه دارد.
بــا  شــد:  یــادآور  ادامــه  در  پــور  فــرزادی 
هماهنگی های انجام شده بین سازمان حج و 
زیارت دو کشــور ایران و عربستان، مرحله دوم 
اعــزام عمره گزاران در ســال جاری نیز توســط 
هواپیمایی جمهوری اســلامی ایــران »هما« از 

۲۸ شهریور ماه ۱۴۰۳  آغاز می شود.
مدیرعامل »همــا« در پایان گفــت: در مرحله 
دوم اعــزام عمــره گــزاران نیــز تمــام تــلاش 
همکاران هما خدمت رســانی شایســته به این 
عزیزان و انجام پروازهای ایمن در این عملیات 

است.
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با حضور رئیس سازمان راهداری و 
حمل ونقل جاده ای؛

پروژهبهسازی
گردنهپیرشهرستانبه

بهرهبرداریرسید

مدیرعامل هواپیمایی جمهوری اسلامی 
ایران خبر داد؛

اعزامحدود
۱۷۰هزارعمرهگزاربا
پروازهای»هما«

با حکم وزیر راه و شهرسازی؛

 »نسرین وزیری«
 رئیس روابط عمومی وزارت 
راه و شهرسازی شد

با حکم وزیر راه و شهرسازی، »نسرین وزیری« رئیس روابط عمومی 
وزارت راه و شهرســازی شــد. وزیری دانشجوی دکترای ارتباطات از 

دانشــگاه علامه طباطبایی است و با ایســنا، ایلنا، روزنامه اعتماد 
ملی، روزنامه شــرق، تهران امروز، روزنامه همشــهری، روزنامه 

جام جم، روزنامه اعتماد و خبرآنلاین همکاری داشته  است. 
مدیریت کل دفتر ریاســت، روابط عمومی و همکاری های 

بین الملل ســازمان نقشه برداری کشــوری و ریاست مرکز 
اطلاع رســانی، روابط عمومی و امور بین الملل ســازمان 
برنامه و بودجه کشور از دیگر سوابق نسرین وزیری است.

 رئیس اداره ایمنی و ترافیک اداره کل راهداری مازندران
 خبر داد؛

کنترل۱۲۲۰۰دستگاه
ناوگانعمومیدر
محورهایمازندران

وزیر راه و شهرســازی با تأکید بر اینکه باید نســبت به 
حفظ جان مردم وفاق داشته باشیم، بیان کرد: برای 
شناخت دقیق مسئله و شناسایی راهکارهای اجرایی 
کاهش تصادفات لازم اســت از تشکل های حرفه ای، 
ســازمان های مردم نهــاد، دانشــگاه ها، انجمن هــا و 
نمایندگان اصناف متخصص در موضوع نظرخواهی 
و براین اساس برنامه عملیاتی ارتقای ایمنی راه ها در 

برنامه هفتم تدوین شود.
و  راه  وزارت  خبــری  پایــگاه  خبرنــگار  گــزارش  بــه 
شهرســازی، فرزانــه صــادق وزیر راه و شهرســازی در 
نشســت ۱۳۷ کمیســیون ایمنــی راه های کشــور که با 
حضور اعضا در ســاختمان شهید دادمان برگزار شد 
با اشــاره به دســتور جلســه »برنامه عملیاتی ارتقای 
ایمنی راه های کشور در برنامه هفتم توسعه«، اظهار 

کــرد: کاهــش ۱۰ درصــدی تلفــات ناشــی از حــوادث 
رانندگی در برنامه هفتم توسعه مد نظر است که در 
میثاق مشترک مردم و دولت این موضوع قابل اجرا 

است.
وزیر راه و شهرسازی در نشست کمیسیون ایمنی راه ها 
با تأکید بر اینکه باید نسبت به حفظ جان مردم وفاق 
داشته باشیم، بیان کرد: برای شناخت دقیق مسئله و 
شناســایی راهکارهای اجرایی کاهش تصادفات لازم 
اســت از تشــکل های حرفــه ای، ســازمان های مــردم 
نهاد، دانشــگاه ها، انجمن ها و نمایندگان اصناف که 
به صورت تخصصی در مورد موضوعات مربوطه کار 
کرده اند، نظر سنجی و براین اساس برنامه عملیاتی 

ارتقای ایمنی راه ها در برنامه هفتم تدوین مشود.
صادق یادآور شــد: با نگاهی به برنامه های عملیاتی 

اجرا شــده در ســنوات گذشــته مشــخص می شود که 
اقداماتــی همچون اجــرای قانــون مدیریت مصرف 
سوخت، اجرای الزام به بستن کمربند ایمنی، توسعه 
ســامانه های هوشــمند حمل ونقلــی و... تأثیــر قابل 
توجهی بر کاهش تلفات و تصادفات داشته اند که بر 

روی نمودارها نیز کاملًا مشهود است.
وزیر راه و شهرســازی دســتور داد: در جلسات بعدی 
کمیســیون ایمنــی راه ها از حقــوق دان هــای فعال و 

مرتبط با حوزه ایمنی دعوت شود.
وزیــر راه و شهرســازی دولــت چهاردهــم بــه عنــوان 
رئیــس کمیســیون ایمنــی راه ها امروز ســه شــنبه ۲۰ 
شــهریور ماه ۱۴۰۳ برای نخســتین بــار در این دولت 
نشست این کمیسیون را با حضور اعضا از وزارتخانه و 

سازمان های عضو برگزار کرد.
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وزیر راه و شهرسازی در کمیسیون ایمنی راه ها مطرح کرد؛

 لزوم میثاق دولت و مردم برای
 کاهش تصادفات

   چهارشنبه
    21 شهریور 1403 
  سال هشتم 
   شماره 1886

حســین عباس نــژاد در گفت وگــو بــا پایگاه 
اطلاع رســانی ســازمان بنــادر و دریانوردی، 
درباره پروژه های پیشــران و کلان در دســت اجرا در 
بنادر استان هرمزگان، اظهار داشت: ایجاد مجتمع  
بنــدری بنــدر جدیــد لنگه، ایجــاد مجتمــع بندری 
مکران با ایجاد بسترهای لجستیکی، توسعه بنادر 
کوچک شــامل لارک، جاســک، تنب بزرگ و تنب 
کوچــک، گورزین، بوســتانو، پل و تیــاب و همچنین 
توســعه بنادر مســافری شامل توســعه بندر شهید 
حقانی، توســعه اســکله های هرمز و توســعه بندر 
مســافری شــهید ذاکری قشــم از جمله پروژه های 

پیشران و کلان در دست اجرا است.
وی افــزود: نوســازی و تقویــت ناوگان مســافری به 
تعــداد ٥۰ فرونــد، احــداث ســه رمــپ در مبــادی 
گردشگری قشم و توسعه بندر شهید رجایی شامل 
شــانتینگ یارد ریلی نفتــی در این بندر جهت ارائه 
خدمات مناسب به محموله های ترانزیتی، توسعه 
اسکله های نفتی در راستای توسعه بانکرینگ و نیز 
توسعه مرکز بسته بندی میوه جات در راستای ایجاد 

ارزش افزوده از دیگر موارد مهم قابل اشاره است.
عباس نــژاد در ادامه با اشــاره بــه ادامه اجــرای فاز 
ســوم طرح توســعه مجتمع بندری شهید رجایی، 
بیان کرد: احداث دو پست اسکله دیافراگم بتنی به 
 SCN ۱4۰۰ طول ۹۰۰ متر به همراه نصب فندرهای
که برای اولین بار در کشور تولید شده است، اجرای 

عملیــات لایروبــی بالغ بــر ۳ میلیــون مترمکعب 
و تامیــن عمق آبخــور ۱۷.٥ متر و افزایش ســطوح 
عملیاتی ترمینال های کانتینری بندر شهید رجایی 
بــه میزان ۷6 هکتار از جمله مواردی اســت که می 

توان به آن اشاره کرد.
وی افزود: احداث ســاختمان های عملیاتی بیش 
از ۱۰ هــزار متر مربع، تکمیــل محوطه اختصاصی 
کانتینرهای یخچالی مرتبط با فاز سوم طرح توسعه 
بنــدر شــهیدرجایی بــه میــزان ٥۲۰ TEU، فعــال 
ســازی ترمینال کانتینری قدیم بندر شهید رجایی 
با بــه کارگیری ٥ دســتگاه گنتری کریــن و تکمیل و 
بهــره بــرداری از پــروژه طرح توســعه اســکله های 
نفتی مجتمع بندری شهید رجایی به ظرفیت ۳۰ 

میلیون تن از دیگر موارد قابل بیان است.
مدیــرکل بنــادر و دریانــوردی اســتان هرمــزگان بــا 
اشــاره به دیگر فعالیت های صــورت گرفته، اظهار 
داشــت:احداث ســه پســت اســکله نفتی به روش 
دلفینــی با کلیه تجهیزات، احداث پل دسترســی و 
راه دسترســی روی موج شــکن و خطــوط انتقال به 
هر اســکله، افتتاح کانال هدایت آب های ســطحی 
تقاطع غیر همســطح محــور ورودی شــرقی بندر، 
اتمــام احــداث و افتتــاح تقاطــع غیــر همســطح 
بــه اراضــی پشــتیبانی، اتمــام تعمیــرات اساســی 
محورهای A و C و ادامه تعمیرات اساسی انبارهای 
ترانزیتی از دیگر فعالیت های صورت گرفته است.
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مسکن

رئیس بنیاد مســکن انقلاب اســلامی با اشاره به 
اینکــه بزودی گزارش وضعیت موجود مســاکن 
روســتایی را به کمیســیون زیربنایــی دولت ارائه 
می کنیــم گفــت: در برنامــه هفتم توســعه عدد 
تســهیلات اعطایــی بــه متقاضیــان قید نشــده, 
امــا تعداد نوســازی بــه همان ۲۰۰ هزار مســکن 

بازگشته است.
مســکن  بنیــاد  عمومــی  روابــط  گــزارش  بــه 
انقلاب اســلامی و بــه نقل از خبرنــگار »اقتصاد 
آنلایــن«؛ همــه ســاله و طبــق قانــون ۲۰۰ هــزار 
فقره تســهیلات مسکن روســتایی به متقاضیان 
پرداخــت می شــد و از اوایــل دهــه ۸۰ دولــت بر 
آن شــد تا برای مقاوم سازی واحدهای مسکونی 
بــه  قیمــت  ارزان  بانکــی  تســهیلات  روســتایی 

متقاضیان ارائه کند.
ســال گذشــته بــرای نخســتین بــار بــود کــه وام 
مســکن روســتایی از ۲۰۰ هزار فقره به ۳۵۰ هزار 
فقــره افزایــش می یافــت و این موضــوع در نوع 

خود بی نظیر و برای بانک ها بسیار دشوار بود.
مراحــل ادارای تضمین نامــه وام ۳۵۰ میلیون 
تومانی در ســال گذشته اگر چه مشکلات زیادی 
را بــرای متقاضیان و حتی ۹ بانــک عامل ایجاد 
کــرد امــا آنطور کــه رؤســای بنیاد مســکن اعلام 
می کننــد آمــار معرفــی بــه بانک هــا و تشــکیل 

پرونده، آماری مناسب و خوب بوده است.
امــا بــا روی کار آمــدن دولت چهاردهــم و تاکید 
مســعود پزشــکیان رئیــس جمهــور بــه برنامــه 
هفتم توسعه به نظر می رسد برخی تصمیمات 

خلق الساعه تا حدودی از بین برود.
یکی از این تصمیمات به نظر می رســد افزایش 
ســقف وام مســکن روســتایی و تعــداد مســاکن 

روستایی باشد.
»غلامرضا صالحی« رئیس بنیاد مسکن انقلاب 
اسلامی در پاسخ به این پرسش که آیا در دولت 
چهاردهــم باز هــم بــر روی افزایش ســقف وام 

مسکن روستایی و تعداد این مساکن تاکید شده 
است؟ گفت: حدود ســه روز است که کمیسیون 
زیربنایــی دولت به ریاســت فرزانه صــادق وزیر 

راه و شهرسازی تشکیل شده است.
تاکیــدات مســعود  بــه  توجــه  بــا  داد:  ادامــه  او 
پزشــکیان رئیس جمهور بر اجرای قانون برنامه 
هفتم توسعه به نظر می رسد برخی تصمیمات 
نیز تغییر کند. به هر حال تاکید دولت چهاردهم 
برنامــه هفتم توســعه اســت و در قانــون برنامه 
هفتم توســعه نیز نوسازی مساکن روستایی ۲۰۰ 

هزار واحد مسکونی قید شده است.
او در پاســخ بــه ایــن پرســش کــه آیا ســقف وام 
مسکن روستایی که در حال حاضر ۳۵۰ میلیون 
تومان است باز هم پیشنهادی برای افزایش آن 
بــه ۴۰۰ میلیون تومــان ارائه خواهد شــد؟ تاکید 
کــرد: به هــر حال همانطــور که عرض کــردم در 
برنامه هفتم توسعه تعداد واحدهای مسکونی 
که باید نوســازی شــود، ۲۰۰ هزار واحد مسکونی 
اســت امــا بــرای ســقف وام مســکن روســتایی 

عددی قید نشده است.
رئیس بنیاد مســکن انقلاب اســلامی ادامه داد: 
بــه هر حــال تلاش مــا این اســت که گزارشــی از 
وضع موجود به کمیســیون زیربنایی دولت ارائه 

کنیم.
او افــزود: در ایــن گــزارش تــلاش خواهــد شــد 
تــا گزارشــی واقعــی ارائــه شــود. تاکنــون بیــش 
روســتایی  مســکونی  واحدهــای  درصــد   ۵۴ از 
مقاوم ســازی شــده اند و تلاش ما این است تا در 
یک برنامه مشخص ســهم واحدهای مسکونی 

مقاوم را افزایش دهیم.
پیشــتر غلامرضا صالحــی گفته بود: تســهیلات 
مسکن روســتایی از بهمن ماه سال گذشته بعد 
از طی مراحل اداری اخذ تضامین بانک مرکزی 
و ســازمان برنامــه و بودجــه بــه ۹ بانــک عامــل 
ابــلاغ و آغاز شــد. امــا از اول دی ماه ســال ۱۴۰۲ 

پرداخت تســهیلات ۳۵۰ میلیون تومانی آغاز و 
در ایــن مدت حدود ۳ ماه بیش از ۲۶۰ هزار نفر 
به بانک ها برای وام مســکن روستایی معرفی و 
۱۱۰ هزار واحد مســکونی هم عقد قرارداد شــده 

است.
وی ادامه داد: اینطور که آمارها نشان می دهد و 
استقبال خوبی که از سوی متقاضیان شده است 
به نظر می رســد ســهمیه ۳۵۰ میلیــون تومانی 
ســال ۱۴۰۲ و معرفــی بــه بانــک هــای عامــل تا 
خرداد ماه امسال به اتمام برسد، بنابراین بسته 
و پیشــنهاد افزایــش ســقف وام مســکن تــا ۴۰۰ 
میلیــون تومــان را آماده کــرده و به دولــت ارائه 

خواهیم کرد.
صالحــی در پاســخ به این پرســش کــه آیا بانک 
هــای عامــل با ایــن پیشــنهاد موافقــت خواهند 
کــرد؟ چــرا کــه ســال گذشــته نیز بــر ســر میزان 
افزایش تا ۳۵۰ میلیــون تومان و ابلاغ آن دچار 
مشــکلاتی شــده بودید؟ ادامــه داد: اگر چنانچه 
بانک های عامل همراهی خوبی داشــته باشــند 
می توانیم سقف وام مسکن روستایی را افزایش 
دهیم. بــه هر حــال ظرفیت خوبی در روســتاها 
وجــود دارد و میزان ســاخت و ســاز رونق خوبی 

گرفته است.

ناهیــد شــهرامی نیــا گفــت: در طول ۵ ماه گذشــته 
تعداد۱۲۲۰۰ دســتگاه نــاوگان عمومی مورد بازدید 
و کنتــرل قــرار گرفت کــه از ایــن تعــداد ۲۱۷۰ مورد 
تخلف احصا شــده که پس از بررســی، در دبیرخانه 
کمیســیون های مربوطه شــامل مــاده ۱۱ رانندگان، 
ماده ۱۲ شرکت ها و ۱۴ مالکین وسیله نقلیه طرح و 

منجر به رای خواهد شد.
وی تصریــح کــرد: طــرح کنتــرل و نظارت بــر تردد 
وسایل نقلیه عمومی از جمله ناوگان حاملین مواد 
خطرناک، اتوبوس ها، مینی بوس های برون شهری 
و ســایر وســایل نقلیــه عمومی، بــه منظــور ارتقای 
ایمنی عبــور و مرور و کاهش تصادفات و فوتی های 
ادارات  مشــترک  گشــت های  شــکل  بــه  جــاده ای 

راهــداری و حمل ونقــل جــاده ای شهرســتان ها و 
پلیس راه در همه محورهای مواصلاتی، پرخطر و پر 
تردد و به شکل بازدیدهای میدانی ناوگان عمومی 
حمل ونقــل و کنتــرل مــدارک و تجهیــزات ایمنــی 
آنهــا در طــول راه ها و محل های توقــف )پایانه های 

مسافری، مقابل پلیس راه ها( انجام شده است.
رئیس اداره ایمنی و ترافیک استان افزود: به منظور 
بازدارندگی، شناســایی و اعمــال قانون بر تخلفات 
رانندگــی و همچنیــن ارتقای ایمنی تــردد و کاهش 
تصادفــات و فوتی هــای جــاده ای، طــرح کنتــرل و 
نظــارت بر تردد وســایل نقلیه عمومی توســط این 
اداره کل و قــرار گاه پلیــس راه اســتان بــه صــورت 

مستمر در حال اجرا است.

رئیس اداره ایمنی و ترافیک اداره کل راهداری مازندران خبر داد؛

کنترل۱۲۲۰۰دستگاه
ناوگانعمومیدر
محورهایمازندران
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بازگشت آخرین گروه کاروان فرزندان 
ایران به کشور

   آخریــن گــروه کاروان اعزامــی ورزش ایــران بــه بازی هــای 
پارالمپیک به کشور بازگشت.

بــه گزارش خبرنگار مهر، به فاصله یــک روز پس از اتمام 
بازی هــای پارالمپیک ۲۰۲4 پاریس، آخریــن گروه کاروان 

اعزامی به این بازی ها به کشور بازگشت.
پــارا  رشــته های  فنــی  کادر  اعضــای  و  ورزشــکاران  شــامل  گــروه  ایــن 
و  پاراقایقرانــی  پاراشــنا،  پاراتکوانــدو،  بــرداری،  پاراوزنــه  دوومیدانــی، 

پاراجودو بود.
اعضای تیم سرپرســتی کاروان ایران شــامل ســید محمــد پولادگر نایب 
رئیــس کمیته ملــی پارالمپیک و سرپرســت کاروان ورزش ایران و مریم 
کاظمــی پور معــاون وزیر ورزش و نایب رئیس کمیتــه ملی پارالمپیک، 
تیــم پزشــکی و همچنین تیم خبــری اعزامی نیز در قالــب آخرین گروه 

کاروان ایران به کشور بازگشتند.
هفدهمین دوره بازی های پارالمپیک ۷ تا ۱۸ شــهریور در پاریس برگزار 
شــد. کاروان ورزش ایــران بــا نام فرزندان ایــران و با 6٥ ورزشــکار در ۱۰ 

رشته در این دوره بازی ها شرکت داشت.
ایــن کاروان بــا ۲٥ مــدال شــامل ۸ طــلا، ۱۰ نقــره و ۷ برنــز در جایــگاه 

چهاردهم جدول توزیع مدال ها قرار گرفت.

با کسب ۷ مدال طلا، نقره و برنز؛
تاریخ سازی بوکس ایران در قاره کهن

      تیم بوکس نوجوانان ایران با کسب هفت مدال رنگارنگ، 
برای نخســتین بار در طــول تاریخ در رقابت های آســیایی 

سکونشین شد و مقام نایب قهرمانی را از آن خود کرد.
به گزارش خبرنــگار مهر، مســابقات قهرمانی نونهالان و 
نوجوانان آســیا در العین امارات به پایان رســید. در این مســابقات ۴۶۲ 
بوکسور از ۲۶ کشور از جمله ایران حضور داشتند. تیم قدرتمند اوکراین 
نیــز که اخیراً درخواســتش برای پیوســتن به بوکس آســیا مورد موافقت 

قرار گرفته از حاضرین در مسابقات بود.
تیــم کشــورمان در هر دو رده نونهالان و نوجوانــان در این رویداد حضور 
داشــت که روز گذشــته تیــم نونهالان بــا هدایــت اســفندیار محمدی با 
کسب دو طلا و یک برنز، از لحاظ امتیازی در رتبه پنجم و از نظر مدالی 

در جایگاه سوم ایستاد.
پیکارهــای رده نوجوانــان نیز به اتمام رســید و شــاگردان اکبــر احدی با 
عملکــردی تاریخــی، موفق به کســب دو مــدال طلا، دو نقره و ســه برنز 
شدند. مهدی روزبهانی و محمدصالح مصباحی به مدال طلا رسیدند. 
اشــکان هاشــمی و ســهند نجفــی نقــره گرفتنــد. امیرمحمد رســتم پور، 

ماهان ساجدی و محمد بیرانوند هم صاحب مدال برنز شدند.
در پایان پیکارهای نوجوانان، تیم پســران ایران با هفت مدال رنگارنگ 
)دو طلا، دو نقره و ســه برنز( از لحــاظ امتیازی به عنوان نایب قهرمانی 
رســید و بــرای نخســتین بــار در قاره کهــن، سکونشــین شــد. ازبکســتان 

قهرمان شد و قزاقستان روی سکوی سومی ایستاد.

دلیل غیبت غندی پور در اردوی تیم  
ملی فوتبال جوانان

        خبرنگار ایســنا مطلع شــده که مهاجم گلزن ملوان برای 
پیگیری کارهای سربازی و خروج از کشور در انزلی حضور 
دارد و بــه همین دلیل در اردوی تیم ملی فوتبال جوانان 

در امارات شرکت نکرده است.
به گزارش ایســنا، حسین عبدی هفته گذشــته ۲۹ بازیکن را برای اردوی 
تهــران و امــارات فراخوانــد و پــس از اعــلام لیســت، تیــم ملــی جوانان 
ایران صبح روز گذشــته ایران را به مقصد امارات ترک کرد تا برای جام 

ملت های زیر بیست سال آسیا آماده شود.
رضا غندی پور و آرشــا شکوری دو بازیکن تیم ملی جوانان هستند که در 
دو تیــم لیــگ برتری ملوان و هوادار حضور دارنــد. مهاجم جوان ملوان 
در حال حاضر با سه گل آقای گل لیگ برتر است و گفته می شد با توجه 
به آن که در لیســت دعوت شــده به تیم ملی حضور دارد باید برای اردو 
و بازی هــای تیــم ملــی جوانان ابتــدا عازم امــارات و بعــد از آن لائوس 

می شد.
او روز گذشته در تمرین ملوان حاضر شده و تیم ملی جوانان ایران را در 
اردوی امارات همراهی نکرده اســت. ایســنا مطلع شــده او پس از پایان 
اردوی تهــران به دلیــل مصدومیت جزیی و پیگیری کارهای ســربازی و 

خروج از کشور به انزلی بازگشته است.
در همیــن راســتا حضور غندی پور برای مســابقات پیــش روی تیم ملی 
جوانان ایران قرار اســت تا تاریخ ۲۶ شهریور مشخص خواهد شد. آرشا 
شــکوری هــم بــه احتمال فــراوان پــس از دیدار تیــم ملی ایــران مقابل 

امارات به جمع شاگردان حسین عبدی اضافه خواهد شد.

پدیده ایرانی - ژاپنی در لیگ والیبال 
فرانسه

       پدیده ایرانی - ژاپنی به عضویت تیم پاریس والی فرانسه 
درآمد.

به گزارش ایســنا، کیهان تاکاهاشــی ۲۰ ســاله کــه از پدری 
ایرانی و مادری ژاپنی در آساهی ژاپن به دنیا آمد در لیگ 
ملت هــای ۲۰۲۳ در ترکیب ســامورایی ها بــود و همراه ایــن تیم در رده 

سوم دنیا ایستاد.
تاکاهاشــی کــه مــورد توجــه تیــم پاریس والــی فرانســه قــرار داشــت بــه 

عضویت این تیم درآمد تا از فصل جدید در لیگ فرانسه بازی کند.
او در بازی های آســیایی هانگژو نیز در ترکیب ژاپن قرار داشــت و همراه 

این تیم مدال برنز آن بازی ها را به دست آورد.

تیم ملی بدمینتون راهی ترکیه 
می شود

        رئیس فدراســیون بدمینتون گفت: قرار اســت تیم ملی به 
زودی عازم ترکیه شــود و در مســابقات چلنج شرکت کند 
خوشــبختانه تیم آمــاده ای برای حضــور در این رقابت ها 

داریم.
محمدرضــا پوریــا در گفت وگــو بــا خبرنــگار مهــر، در خصــوص دلیــل 
لغــو مســابقات بین المللــی جــام خــزر بــه میزبانی ایــران اظهــار کرد: 
ایــن رقابت ها ابتدا قرار بود مهر ۱۴۰۳ در شــهر ســاری برگزار شــود ولی 
بــا مکاتباتــی که با کنفدراســیون آســیا داشــتیم مقرر شــد برگــزاری این 
رویــداد بــه زمان دیگری موکول شــود که ایــن اتفاق هم افتــاد و حالا در 
تاریخ جدید یعنی خرداد ۱۴۰۴ میزبان جام خزر در همان شــهر ســاری 

خواهیم بود.
وی در واکنش به لغو این رویداد و حتی بازی های داخل ســالن آســیا که 
قرار بود پاییز امســال به میزبانی تایلند برگزار شود؛ گفت: نگرانی بابت 
مسابقات جام خزر نداریم چون این رویداد فقط به تعویق افتاده است 
و به امید خدا در خرداد ســال جدید با کیفیت مناسبی که در نظر داریم 
برگزار خواهد شــد. در رابطه با لغو بازی های داخل ســالن آســیا هم ما 

کارهای لازم را انجام داده بودیم.

اخبـــاریادداشت

sport

سرویس ورزشی     
جمله

استقلال در طی این سال ها با حضور افراد نام آشنا در راس 
مدیریتــی خود بیشــترین لطمات را دید و هــر کدام چندین 
ناکامــی را بــرای این باشــگاه به ارمغــان آوردنــد و جز دکتر 
قریب و البته کج دارو مریز واعظ آشتیانی در قواره یک مدیر 

کاربلد بقیه چنگی به دل هوادار استقلال نزدند.
هواداران استقلال به دلیل ناکامی های یک دهه اخیر و البته 
موفقیت های تیم رقیب صبوری خود را هم از دست داده اند 
و تنها چیزی که برایشــان مهم اســت قهرمانی است و بس 
و حتی بــه کارکرد افراد هم هیچ نگاهــی نمی اندازند. مثال 
واضــح آن مدیــری چون آجرلو بود که کوهی از مشــکلات را 
برای اســتقلال بــا قراردادهــای نجومی به یادگار گذاشــت و 
هنوز بعد از گذشــت ۳ ســال مشــکلات آن دامن اســتقلال 
را رهــا نمی کند؛ اما برای عــده ای همان یک قهرمانی مهم 
بوده و هنوز هم هست، چون می بینند در تیم رقیب چه خبر 

است.
اســتقلال در تمــام این ســال ها از نبود یک مدیــر به معنای 
واقعــی کلمــه آســیب های فراوانــی دیــد. مدیرانــی چــون 
خطیر، فتح الله زاده، سعادتمند، آجرلو، فتحی، خلیل زاده 
و ســایرین بــا ادعاهــای فــراوان آمدنــد اما هیچ کــدام هیچ 
توفیقــی را نه تنها بــه ارمغــان نیاوردند بلکه اســتقلال را با 
کوهی از مشکلات ترک کردند. چون نه از اقتصاد ورزش سر 
در می آوردند و نه توان جمع کردن حواشــی را داشــتند و در 
پایان راه نیز به بدترین شــکل ممکن راهی خانه می شدند. 
اما در تمام این سال ها و با مروری که بر این اسامی می شود، 
یک نام که می توانســت استقلال و مدیریتش را تا سال های 
ســال بیمــه کنــد، بی اغــراق و بی تعصــب »ســید حجــت 
کریمی« بود؛ مدیری که در عرصه اقتصادی کشــور در عین 
جوانی درخشید و ســال ها در ورزش کشتی کشور سرپرستی 
و مدیریــت کرده بود و پــس از برکناری آجرلو از مدیرعاملی 
اســتقلال و جایگزینــی علی فتح الــه زاده در تاریــخ ۲۳ مهر 
۱۴۰۱، در ســمت خود در هیئــت مدیره باقی ماند و  با اتفاق 
نظر آرای هیئت مدیره به عنوان رئیس هیئت مدیره باشگاه 
اســتقلال انتخاب شد. حجت کریمی آشنا به ورزش فوتبال 
و مدیریتــش و همچنین حواشــی آن نبود اما تازه داشــت با 
این فضا مأنوس می شد که فتح اله زاده به دلیل بی کفایتی 
برکنار شد و با اصرار بقیه اعضای هیات مدیره به ناچار قبول 

مســئولیت کــرد. در آن زمان ما هم در رســانه خود به دلیل 
هجمه های سنگین هواداران به دلیل بی ثباتی تیم مدیریتی 
و عدم کارایی شان از او نیز انتقاد می کردیم ولی واقعیت این 
بود که او راه درست و هدف مشخصی را پیش بینی کرده بود 

ولی ما همه عجول بودیم.
اســتقلالی که درگیر بدهی استراماچونی و خیلی عظیمی از 
طلبکاران خودی و غیر خودی بود روزگار سختی را می گذراند 
و حجت کریمی با تمام داشته های مدیریتی و اقتصادی اش 
سعی بر حل مشکلات استقلال می کرد. او با اینکه از فضای 
فوتبــال و اســتقلال بــه دور بــود، خالــق اتفاقــات خوبــی در 
استقلال شد و در مدت زمان بسیار کوتاه بدهی شیخ دیاباته 
و پادووانی را پرداخت کرد و هواداران را امیدوار به مدیریتش 
کــرد. او حتی حقوق عقب افتاده ۵ ماهه کارکنان باشــگاه را 
پرداخــت کرد تا انگیزه تیم ســازمانی اش را احیــا کند. او که 
ســال ها در امارات کار اقتصادی کرده بود، به واسطه رفاقت 
با مدیران الاهلی موفق شــده بود یک میلیون درهم بدهی 

استقلال به این باشگاه را از آنان تخفیف بگیرد و او می رفت 
تــا بار اســتقلال و بدهی آن را هر روز ســبک تر کند. پرداخت 
بدهی احمد موسوی و ۱۵۰ طلبکار ریز و درشت دیگر، جان 
تازه ای به کالبد این باشگاه دمید و هوادار استقلال را شادمان 
از حضور یک مدیر اقتصادی و ورزشی کرد، هواداری که همه 
آرزوهایش در این سال ها داشتن یک مدیر توانمند و کاربلد 
اقتصــادی و ارتباطــی بــود. امــا ســنبل کار مدیریتی حجت 
کریمــی در آن زمــان، پرداخــت بدهــی ســرمربی محبــوب 
اســتقلالی ها یعنی استراماچونی بود که خواب را برای همه 
زهرمــار کــرده بــود و خطر حذف از آســیا هر روز اســتقلال را 
تهدید می کرد و بالاخره با وجود تعطیلی در کشور این بدهی 
نیز صاف شد تا همه نفس راحت بکشند و قرار شد مدیران 
اســتقلال به مالزی برونــد و با ارائه مــدارک، آن تاخیر را نیز 
تمیز کنند.  البته که او با هماهنگی رییس فدراسیون فوتبال 
تعهدات لازم را داده بود تا خطری اســتقلال را تهدید نکند 
ولی بعد از جدایی کریمی، همه چیز مثل آوار ســر استقلال 

خراب شــد و انگار اصلا تاج رئیس فدراسیون فوتبال نیست 
و همه قول و قرارها فراموش شــد! ســاپینتو، سرمربی وقت 
اســتقلال، در آن زمــان هــر دو جــام را از دســت داده بــود و 
هواداران به شدت از حواشی آن فصل شاکی بودند و حجت 
کریمی، مربی محبوب آن روزهای هواداران استقلال یعنی 
جــواد نکونام را به اســتقلال آورد. هر چنــد آوردن نکونام به 
استقلال برای او عبور از یک هفت خوان بود، ولی کریمی با 
تدبیر و روابط بالای مدیریتی اش مشکلات نکونام را یک به 
یــک حل کــرد تا او به آرزوی هواداران جامه عمل بپوشــاند. 
لیســت خریدهای نجومی او نیز شــروع شــد و در اولین گام 
مهــرداد محمــدی و آرمین ســهرابیان را به اســتقلال آورد. 
او دیگــر عــزم خــود را جزم کرده بود تا اســتقلال کهکشــانی 
بسازد و سراغ بیرانوند هم رفت ولی یک اتفاق غیرمنتظره 
باعث شد تا او استعفا دهد. دخالت های بیجای قربان زاده، 
رئیــس وقت ســازمان خصوصی ســازی یکــی از این عوامل 
بــود. کریمــی بــه عنوان هــوادار می خواســت با نکونــام تیم 
کهکشانی ببندد ولی دخالت های همیشگی قربان زاده راه را 
بر او بســت. همه ایــن اتفاقات را که مــرور می کنیم، در نگاه 
اول به نظر می آید عملکرد ســه ســاله یک مدیر باشــد ولی 
همه این عملکردها ظرف مدت سه ماه بود و کریمی نشان 
داده بــود راه موفقیت را بلد اســت. هر چند او به دلیل عدم 
آشــنایی با فضای فوتبال و اســتقلال، اشتباهاتی هم داشت 
ولی زمانی که متوجه نیت شوم افراد نزدیک خود شد آن ها 
را برکنار کرد چون مثل بقیه دســتش به جیب باشــگاه نبود 
و به اصطلاح شــکم ســیر بود و فقط به موفقیت استقلال و 

هوادارش فکر می کرد.
شــهرت  و  پــول  تشــنه  و  گرســنه  مدیــر  اســتقلال،  هــوادار 
نمی خواهــد و کریمــی دقیقا از همین جنســی بود و هســت 
کــه هــوادار می خواهد. مدیــری که در مدت زمان بســیار کم 
خالــق اتفاقات کم نظیری بود هر چند کــه عجول بودن ما، 
اســتقلال را از داشــتن یک مدیر متعهد، متعصب، کاربلد، 
مدبــر و اقتصادی دور کرد ولی هلدینــگ می تواند با تلفیق 
حمایت خود و مدیریت حجت کریمی، استقلال کهکشانی 
بــا سیســتمی ســازمان یافته تشــنه موفقیــت بســازد. امروز 
این امر شــدنی اســت چون نه قربان زاده ای وجود دارد و نه 
خائنینی که به هر طریقی دوســت داشــتند تیشــه به ریشــه 
استقلال بزنند و امروز همان موقع موعود است که می شود 
بــه آن چشــم دوخت و اســتقلالی نوین بــا مدیریت حجت 

کریمی ساخت.
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هلدینگ خلیج فارس و راهی که به ترکستان می رود

اتمام»حجت«کنید!

وزیر ورزش و جوانان:
منتظر تایید ساخت استادیوم جدید 

توسط دولت هستیم

»علی لبیب«، رکابزن المپیکی:

ازتمرینکردنبامربیبلژیکیلذتمیبرم

بندر دوچرخه سواری

علــی لبیــب در گفت وگــو بــا ایســنا درباره ی 
تجربــه حضور در المپیــک پاریس بیان کرد: 
المپیــک بــا مســابقات دیگــر تفــاوت زیادی 
دارد. کشــورها آمادگــی و علم خود را در این 
بازی ها به رخ می کشــند. ســختی هایی که در 
این چند ســال پشت ســر گذاشتم و حمایت 
فدراســیون مــن را خیلی خوش بیــن کرد که 

بتوانم المپیک را تمام کنم.
لبیب در پاسخ به این پرسش که چه عاملی 
باعــث شــد بتواند برخــلاف ســه دوره قبلی 
المپیــک از خــط پایان عبور کنــد، تاکید کرد: 
مــن تــا روزهــای پایانــی منتهی بــه المپیک 
وادار به حضور در انتخابی تیم ملی نشــدم. 
زمانــی کــه مــدال قهرمانــی آســیا را گرفتم، 
و  گرفــت  عاقلانــه ای  تصمیــم  فدراســیون 
در  کــرد.  قطعــی  المپیــک  در  را  حضــورم 
دوره های قبلی این شــرایط نبــود. همچنین 

از لحاظ تجهیزات هم مشــکلی نداشتم.
او دربــاره تاثیــر نتیجــه المپیــک در انتخاب 
تیــم باشــگاهی گفت: نــگاه کشــورهای دیگر 
مثبت تــر شــده اســت. در حال حاضــر عضو 
یــک تیــم باشــگاهی چینی هســتم. تلاشــم 
این اســت بــرای ســال ۲۰۲۶ - ۲۰۲۵ به تیم 
بهتری بروم که نفرات خوبی داشــته باشــد. 
در این صورت نتیجه گیری در مســابقات نیز 
راحت تــر می شــود. می خواهــم در قهرمانی 
آســیا و بازی هــای آســیایی بهتریــن نتیجه و 
مدال را بگیرم و مسیر دیگری را برای خودم 
بــاز کنــم. امیــدوارم برنامــه طولانی مدت تا 
المپیــک بعــدی داشــته باشــیم. همچنیــن 
مــدال  و  المپیــک  ســهمیه  کســب  بــرای 
بازی های آســیایی هــم باید برنامه داشــت. 
همه چیز به ایــن برمی گردد که تیم ملی در 

مسابقات خوبی شرکت کند.

پاریــس   ۲۰۲۴ المپیــک  در  ایــران  رکابــزن 
خارجــی  مربــی  ویگنــز،  عملکــرد  دربــاره 
تصریــح  نیــز  دوچرخه ســواری،  ملــی  تیــم 
کــرد: آقــای ویگنز واقعــا مربی خوبی اســت 
بــه  نســبت  ایــران  شــرایط  متفاوت بــودن  و 
اروپــا را درک می کنــد. برخــی ورزشــکاران، 
مربیانشــان  امــا  داشــتند  اروپایــی  مربــی 
نمی توانســتند شــرایط را درک کننــد و فکــر 
می کردنــد هــر گونــه امکانــات و تجهیــزات 
کــه بخواهیــم مانند اروپــا در اختیــار داریم. 
آقــای ویگنــز  برای چنین شــرایطی همیشــه 
راهــکار داشــت و از لحــاظ روحــی کنــار مــن 
بــود. از او خیلی تشــکر می کنم. امیدوارم در 
کنار فدراســیون باشــد و کمک کند. حتی اگر 
روزی بــا فدراســیون همــکاری نکنــد، من با 

او ادامــه خواهــم داد چون باعلم اســت و از 
تمرین کــردن با این مربی لذت می برم.

لبیب در پاســخ به این پرسش که چه تجربه 
جالبــی از المپیک پاریس دارد، گفت: اتفاق 
جالــب بــرای مــن فرهنگ دوچرخه ســواری 
در فرانســه بــود. در ۲۷۶ کیلومتری که رکاب 
صــدای  و  بودنــد  جــاده  کنــار  مــردم  زدم، 

تشویق هایشان را می شنیدم.
او در پایــان گفــت: در المپیک انتظاری که از 
اداره کل ورزش و جوانان آذربایجان شــرقی 
داشــتم، برآورده نشــد و ناراحت به المپیک 
رفتــم. حداقــل بــرای المپیک هــای بعــدی 
ورزشکاران را حمایت کنند چون ورزشکاران 
پیــش از این المپیک نیاز به حمایت دارند و 

پس از آن فایده ای ندارد.

وزیر ورزش و جوانان گفت: برای ساخت استادیوم جدید منتظر مصوبه و تایید 
دولت فعلی هستیم.

به گزارش خبرنگار مهر، مرحله نهایی بیست و هشتمین دوره رقابت های لیگ برتر 
دوومیدانی در مجموعه ورزشی آفتاب انقلاب به پایان رسید.

»احمــد دنیا مالی«، وزیر ورزش و جوانان در حاشــیه این برنامه در جمع خبرنگاران 
درخصوص شــرایط دوومیدانی اظهار کرد: ما در آینده شــاهد رویدادهــای زیادی در 
حوزه دوومیدانی خواهیم بود آنطور که با احســان حدادی هم صحبت کردیم برای 

ورزش ایران دوومیدانی به عنوان یکی از رشته های پایه اهمیت زیادی دارد.
وی افزود: باید فدراسیون هم تلاش کند از طریق برگزاری مسابقات بیشتری مخاطب 
پذیری خود را افزایش دهد. از رسانه ها نیز قطعاً برای برجسته سازی این رشته کمک 

می خواهیم.
دنیا مالی ادامه داد: برنامه چهار ســاله برای دوومیدانــی داریم برای که برنامه کوتاه 
مدت آن بازی های آسیایی ۲۰۲۶ است که حدادی قول داده مدال بگریم. در المپیک 
هم به امید خدا شاهد اتفاقات خوبی خواهیم بود. پیست آفتاب قدیمی شده و تلاش 
خواهیم کرد این پیست هم مجهز شود ما حتی اگر نیاز شد کمک خواهیم کرد مربی 

خارجی بیاورند تا دوومیدانی ایران به آن جایگاه واقعی خود دست پیدا کند.
وزیر ورزش و جوانان در پاسخ به پرسشی مبنی بر جدا سازی ورزش از بخش جوانان 
گفت: فعلًا مسئول دو بخش هستم و اگر روزی تصمیم بر تفکیک گرفته شود قطعاً 
استقبال خواهیم کرد ولی برای بخش جوانان هم که مسئولیت به عهده دارم، برنامه 

وسیع داریم که بخش مسکن مهمترین آن است.
دنیا مالی در پایان در خصوص سرنوشت ساخت استادیوم جدید هم گفت: ساخت 
استادیوم را پیگیری می کنیم من باید یک گزارش را به دولت ارائه کنم و باید مصوبه 
دولت جدید را هم داشــته باشــیم. باید کاری که شــروع شــده را به پایان برســانیم و 

امیدواریم دولت محترم با ادامه کار موافقت کند.

یادداشت

طبــق آخریــن آمــاری کــه ازســوی ســازمان بیــن المللی 
مهاجرت IOM در ســال ۲۰۱۵ درخصوص ایران منتشــر 
شد، ایران دارای رتبه ۶۹ از میان ۱۸۸ کشور دیگر در حوزه 
مهاجــران با مهارت بالا و تخصص های ویژه بود. عرصه 
ورزش نیــز درگیر چنین مســئله ای اســت. اگرچه ممکن 
اســت مهاجرت های صورت گرفته در حوزه ورزش و طی 
دو دهــه گذشــته به جهت تعــداد حدود ۳۸ نفر باشــد و 
شاید این تعداد نشانگر وضعیت بحرانی نباشد، اما رسانه 
های مخالف نظام تلاش دارند تا با استفاده از این حربه، 
کشور و ملت ایران را تحقیر نمایند و بر افکار عمومی فشار 
وارد نماینــد و از ایــن طریق به القــای پیامدهای منفی در 
جامعه بپردازند که با توجه به اثرگذاری فرهنگی و رسانه 
ای ورزش در اجتماع، این مهم قابل بررسی جدی است. 
ضمــن اینکه روند افزایشــی ایــن مهاجرت ها در آســتانه 
مســابقات المپیــک ۲۰۲۰ چنــدان طبیعی بــه نظر نمی  

رسد.

بررسی وضع مهاجرت در رشته های مختلف  

مهاجــرت ورزشــکاران ایرانــی در دو دهه اخیر برحســب 
رشــته و جنــس متفــاوت بــوده اســت. طبــق یافتــه های 
پژوهش، بیشــترین ورزشکاران مهاجرت کرده متعلق به 
رشته جودو با هفت ورزشکار، تکواندو و قایقرانی هرکدام 
با پنج ورزشــکار، ژیمناستیک و شــطرنج هرکدام با چهار 
ورزشــکار اســت. در رشته های کشــتی، تیر و کمان، غریق 
نجات، جانبازان و معلولین، فوتبال، کاراته، شمشیر بازی، 
بوکس و هندبال نیز شاهد مهاجرت ورزشکاران بوده ایم.

از ســوی دیگــر، طی یکســال اخیر، روند ایــن مهاجرت ها 
افزایش یافته است به نحوی که حدود پنج نفر از شطرنج 
بازان ملی پوش یا مهاجرت کرده اند و یا از تیم ملی کناره 
گیــری کــرده اند و آخرین ورزشــکار ملی پــوش مهاجرت 
کرده نیز مدال آور المپیکی ایران در رشــته تکواندو است.  
نکته حائز اهمیت این است که مهاجرت ها در رشته های 
ورزشــی غالباً انفــرادی و تقریباً همگــی المپیکی صورت 

گرفته است.

علل مهاجرت ورزشکاران  

قطــع بــه یقیــن، مســائلی چند موجــب پیدایــش چنین 
وضعیتی و مهاجرت این ورزشکاران می شود که باید این 
موارد را شناسایی کرد. علل مهاجرت در دو دسته عوامل 
مدیریتی و عامل سیاسی تقسیم می شود که به آن اشاره 

می کنیم:

عوامل مدیریتی  
پرداختــن افراطــی مدیران ورزش به رشــته فوتبــال و کم 
اعتنایی به ســایر رشته های ورزشــی مدال آور: رشته های 
پُرمدال المپیکی ازجمله دومیدانی، ژیمناستیک و… به 
لحاظ سرمایه گذاری در مباحث مالی و ورزشی وضعیت 
مناســبی ندارند. توجه افراطی رسانه ها و متولیان ورزش 
به فوتبال و ازسوی دیگر، کم توجهی و در پاره ای مواقع نیز 
بی توجهی به ســایر رشته های ورزشــی مدال آور موجب 
می شــود کــه ورزشــکاران ماهر و زبــده آن رشــته ها دچار 
ناامیدی شــوند و نســبت به آینده ورزشــی خود در کشــور 
خوشبین نباشند که این به نوبه خود با سوءمدیریت و عدم 

توجه، موجبات مهاجرت برخی از آنها را مهیا می کند.

کمبــود امکانات، زیرســاخت هــا و تجهیزات ورزشــی: در 
ایران توزیع امکانات و زیرســاخت های ورزشــی مبتنی بر 
آمایش سرزمینی نبوده و معطوف به نیاز واقعی نیست. 
بخشی از این اماکن مانند احداث بی رویه استادیوم های 
فوتبــال ۵ تا ۱۵ هزار نفره با حداقــل بهره وری و کارآمدی 
بــرای ورزش کشــور ضمن هدررفــت منابع مالی کشــور، 
مانعی بــرای تأمین زیرســاخت، اقلام و تجهیزات ســایر 
رشــته هــا در ورزش های انفرادی اســت. ســرمایه گذاری 
کشــورهای مهاجرپذیــر و رقیب در ایــن عرصه و حمایت 
آنها از ورزشکاران مهاجر باعث می شود تا ورزشکار جهت 
بهره مندی از امکانات و تجهیزات ورزشی مناسب و تصور 

آینده ورزشی، شغلی و رفاهی بهتر از کشور خارج شود.

چراموضوعمهاجرتورزشکارانمهماست؟

J O M L E H



امروز در تقویم: درگذشت چنگيز شهوق،پیكرتراش، سفالگر، نقاش )1375ش(  l تولد جلال معيريان چهره پرداز )1320 ش( l هویدا از نخست وزیری استعفا داد و مجدداً مأمور تشکیل کابینه شد)1350ش(

07 Cityشهرستان
 J O M L E H N E W S P A P E R1886 چهارشنبه   21 شهریور 1403   7 ربیع الاول 1446قمری   11 سپتامبر 2024  سال هشتم    شماره   

خبــــریادداشت

مدیرعامل شرکت شــهرک های صنعتی فارس 
از اهــداف مهــم ایــن شــرکت را فراهــم کــردن 
زیرســاخت های تولیــد و صنعــت در مناطق کم 
برخوردار در ســایه توجه به شهرک های صنعتی 

این نواحی عنوان کرد.
سیدمســعود عظیمــی ۲۰ شــهریورماه در دیــدار 
بــا فرمانــداران شهرســتان های فیروزآبــاد و قیــر 
و کارزیــن بــا بیــان اینکــه شــهرک های صنعتــی 
ســرمایه گذار،  جــذب  زیرســاخت  مهم تریــن 
اســتقرار واحدهــای تولیــدی و صنعتــی و ایجــاد 
اشــتغال پایدار محســوب می شــوند، گفت: یکی 
از اولویت های اصلی ما در شــرکت شــهرک های 
صنعتی فارس توجه به شهرک های صنعتی در 
شهرستان های استان به ویژه مناطق کم برخوردار 
است تا زیرساخت تولید و صنعت در این مناطق 

فراهم شود.
وی بــا تصریــح اینکــه بــرای توســعه و تکمیــل 
زیرســاخت های شــهرک های صنعتی همکاری 
فرمانداران شهرســتان ها به عنوان روسای کمیته 
برنامه ریــزی می توانــد نقــش مهمــی ایفــا کند، 
افزود: اختصاص اعتبارات عمرانی شهرستان در 
کنار اعتبارات جاری شرکت شهرک های صنعتی 
شــهرک های  زیرســاختی  وضعیــت  می توانــد 
صنعتی برای اســتقرار صنایع و جذب طرح های 

سرمایه گذاری را بهبود بخشد.

مدیرعامل شرکت شــهرک های صنعتی فارس 
در ادامه با تشــریح اقدامات انجام شده در زمینه 
توســعه و تکمیــل زیرســاخت های شــهرک های 
صنعتی در این شهرستان ها گفت: در شهرستان 
فیروزآباد شــهرک های صنعتی روزبدان، میمند 
و ناحیــه صنعتــی جایدشــت ایجاد شــده اســت 
صنعتــی  شــهرک های  در  زمیــن  واگــذاری  کــه 
روزبدان فیروزآباد و میمند در حال انجام است و 
راه اندازی ناحیه صنعتی جایدشت در فیروزآباد 
نیز متناســب با جذب سرمایه گذار در دستور قرار 

می گیرد.
وی با اشــاره به درآســتانه تکمیــل بودن ظرفیت 
واگــذاری در شــهرک صنعتــی روزبــدان افــزود: 
تاکنون ۱۴۴ قرارداد سرمایه گذاری در این شهرک 
صنعتــی منعقــد و در قالــب ایــن قراردادها ۳۰ 
هکتــار زمین بــه متقاضیان واگذار شــده اســت و 
۳۸ واحد تولیدی و صنعتی باعث اشــتغال ۴۰۰ 
نفر در مرحله تولید و بهره برداری و مابقی نیز در 

مرحله ساخت وساز قرار دارند.
عظیمی همچنین به واگذاری زمین در شــهرک 
صنعتــی میمنــد فیروزآبــاد اشــاره کــرد و گفت: 
در این شــهرک صنعتــی نیز تاکنــون ۳۹ قرارداد 
ســرمایه گذاری بــا متقاضیان منعقــد و در قالب 
این قراردادها ۱۳ هکتار زمین واگذار شــده است. 
در شهرک صنعتی میمند نیز ۷ واحد تولیدی با 

اشتغال ۶۰ نفر مشغول به فعالیت هستند.
مدیرعامل شــرکت شهرک های صنعتی فارس، 
یکــی از مهم تریــن مشــکلات شــهرک صنعتــی 
میمنــد را تکمیــل ظرفیــت بــرق ایــن شــهرک 
صنعتــی اعــلام کــرد و گفــت: بــر اســاس قانون 
دســتگاه های خدمات رســان موظــف بــه تامیــن 
زیرســاخت های  شــهرک صنعتــی هســتند. در 
ایــن زمینه لازم اســت خــط اختصاصــی برق به 
شهرک صنعتی اجرایی شود که باید با همکاری 
فرماندار و نماینده مردم شهرســتان در مجلس 
شورای اسلامی پیگیری ها به منظور تامین اعتبار 

و اجرای این طرح انجام شود .
عظیمــی افــزود: هم اکنــون ۲ واحــد تولیــدی در 
شــهرک صنعتی میمند در آســتانه بهره برداری 
قرار دارند که امیدواریم شرکت توزیع برق فارس 
با تامین برق این واحدها، این واحدهای تولیدی 

را در مسیر اشتغال و تولید جدید یاری رساند.
وی با بیان اینکه شــهرک صنعتی قیر و کارزین با 
مســاحت ۷۵ هکتار گنجایش استقرار ۲۶۰ واحد 
صنعتی بــا کاربری های مختلف در حوزه صنایع 
کوچــک و متوســط بــا پیش بینی اشــتغال افزون 
بــر ۱۳۰۰ را در خــود دارد، گفــت: در این شــهرک 
صنعتــی  تاکنــون ۶۲ قــرارداد با ســرمایه گذاران 
منعقــد شــده اســت کــه از ایــن تعــداد ۱۶ واحد 

صنعتی با اشتغال ۱۸۰نفر بهره بردار شده اند.

 مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی فارس مطرح کرد: 
فراهمشدنزیرساختهایتولیددرمناطق

کمبرخورداربااستفادهازظرفیتنواحیصنعتی

خبــــر

به منظور آمادگی گازرسانی در فصول سرد سال 
صورت پذیرفت:

 انجام اورهال و تعمیرات
 دوره ای ایستگاه ها و خطوط 

شبکه گازرسانی استان اصفهان
لادن سلطانی     

خبرنگار جمله- اصفهان

مدیرعامل شــرکت گاز اســتان اصفهان از انجــام اورهال و تعمیــرات دوره ای 
ایستگاه ها و خطوط شبکه گازرسانی این استان به منظور آمادگی در فصل سرد 
ســال خبر داد. ابوالقاســم عسکری مدیرعامل این شــرکت ضمن اعلام مطلب فوق 
اظهــار داشــت: ایــن اقدامات با هــدف بهبود و افزایــش کارایی و پایداری تأسیســات و 
خطوط لوله گازرسانی، کاهش احتمال افت فشار و وقوع حوادث انجام می شود و در 
جریــان این عملیــات، بخش های مختلف تجهیزات و تأسیســات گازی اســتان مورد 
بررســی، تعمیــر و بازســازی قــرار خواهنــد گرفــت. وی گفت: پــس از اتمــام اورهال و 
تعمیرات، انتظار می رود که شــبکه گازرســانی بــه صورت پایدار و بــا عملکرد بهتر به 
مشــترکان خدمــات رســانی کنــد و چنیــن اقداماتی معمــولاً در بــازه  زمانی تابســتان 
برنامه ریــزی  و انجام می شــود تا کمترین اختلال را در فرآیند تأمین گاز به مشــترکین 
ایجــاد کنــد و زمینه پایــداری جریان گاز در فصل ســرد فراهم خواهد شــد. مدیرعامل 
شرکت گاز استان اصفهان گفت: اورهال و تعمیرات نه تنها به افزایش ایمنی و کیفیت 
خدمات گازرسانی کمک می کند، بلکه باعث ارتقاء سطح رضایت مشتریان و کاهش 
احتمال بروز حوادث می شــود و شرکت گاز استان اصفهان، در راستای مسئولیت های 
خود، همواره در تلاش اســت تا با بهبود مســتمر خدمات، رفاه و ایمنی شــهروندان را 

فراهم کند.

اجرای طرح جمعه های پاک به 
صورت  محله به محله در سطح شهر 

ماهدشت
سرپرســت معاونت خدمات شــهری شهرداری ماهدشــت از تداومت اجرای 
طرح جمعه های پاک به صورت  محله به محله در محلات مختلف این شهر 
خبر داد و گفت: این عملیات به صورت مســتمر و با جدیت درســطح این شــهر ادامه 
دارد. حســین اصفهانــی در گفتگو با پایگاه خبری مدیریت شــهری؛ اظهــار کرد: طرح 
جمعــه هــای پــاک بــه صــورت پاک ســازی و نظافــت محلــه بــه محلــه در ســطح 
شهرماهدشــت همچنان ادامه دارد. وی گفت: در این راســتا به دســتور دکتر نصیری 
شــهردار ماهدشــت عملیات رفت و روب وشستشوی معابر، شستشــوی مخازن و زیر 
مخزنی و ایستگاه های اتوبوس، جمع آوری سرشاخه و نخاله های ساختمانی رها شده 
از زمین های خالی، لایروبی جوی ها و کانال ها، حذف زوائد بصری و شستشوی علائم 

ترافیکی، از اقداماتی است که دراین طرح اجرایی می شود.
اصفهانی افزود: نظافت وپاکســازی هفتگی باکلیه عوامل خدمات شهری و براساس 
برنامه ریزی مدون، رفت و روب خیابان ها با پنجاه پاکبان زحمتکش، شستشوی معابر 
محلات سطح شهر ، جمع آوری زباله ها، ساماندهی و برداشت خاک و نخاله های رها 
شــده توسط ماشــین آلات سنگین؛ لودر، گریدر، بابکت ودســتگاه کامیون، جمع آوری 
سرشــاخه ها و … از اقداماتی اســت که به همت نیروهای پاکبان و ســبزبان به صورت 
محلــه به محله انجام می شــود. این مســئول هــدف از اجرای این طرح را زیباســازی و 
آراستگی محیط شهری، رسیدگی ویژه به وضعیت نظافت سطح شهر، ارتقا کیفیت 
و رفع زوائد بصری، افزایش رفاه حال و رضایتمندی شــهروندان و پاک سازی محلات 

عنوان کرد.

 كشف و ضبط بيش از
  ۵2۰ عدد كارت هوشمند سوخت 
از جايگاه هاي عرضه ناحیه مریوان

 مدیــر شــرکت ملــی پخــش فرآورده هــای نفتــی منطقــه 
کردستان از کشف و ضبط بیش از ٥۲۰ عدد کارت سوخت 
غیرمجــاز از جایگاه عرضــه فرآورده های نفتی ناحیــه مریوان  از 

ابتدای سال جاری تاکنون خبر داد.
به گزارش روابط عمومی شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
منطقه کردستان،جهانبخش نوکانی در سومین جلسه کمیسیون 
برنامــه ریــزی و هماهنگــی مبــارزه بــا قاچاق اســتان با بیــان این 
مطلــب گفــت : بــه دنبــال بازدیدهــای دوره  ای و غیر مترقبــه از 
جایگاه هــای عرضــه فرآورده هــای نفتــی ناحیه مریوان، بررســی 
سامانه پارسه و بازدید دوربینهای مدار بسته ،برای ارائه خدمات 
مطلوب و شایسته به هموطنان و ساماندهی عرضه فرآورد ه های 
نفتــی، تعــداد ٥۲۰ عــدد کارت هوشــمند ســوخت غیرمجــاز از 
کارگران جایگاه ها و افراد سودجو کشف و ضبط شد. نوکانی افزود 
:باتوجه به اختلاف قیمت فرآورده در دو سوی مرز و سو استفاده 
افراد ســود جو از این شــرایط ،این شــرکت در راســتای جلوگیری 
از عرضــه خارج از شــبکه فرآورده های نفتــی و مدیریت مصرف 
بنزیــن نســبت بــه بازدیــد هــای مســتمر و غیرمترقبــه از مجاری 

عرضه استان اقدام می نماید.
این مقام مســئول با اشــاره بــه اجرای طرح تخصیــص نفتگاز در 
مســیر بر اساس اسناد حمل برخط در راستای ساماندهی چرخه 
عرضــه و تقاضــای نفتــگاز، عدالــت در توزیع و صیانــت از منابع 
ملی ، مقابله با قاچاق و مصرف نامتعارف ســوخت و... خواستار 
همــکاری و تعامــل ســایر ادارات مترتــب بــا این شــرکت  جهت 
اجرای مطلوب این طرح در استان شد. نوکانی سپس از همکاری 
وتعامــل مالکین مجاری عرضه منطقه ،راننــدگان ناوگان حمل 
ونقــل فراورده های نفتی با این شــرکت در جهــت ارائه خدمات 
مطلــوب و شایســته به زائرین اربعین حســینی تشــکر و قدردانی 
نمود و افزود :میزان مصرف ســی ان جی در ایام اربعین  با رشــد 

۱۰ درصدی همراه بوده است.

در مراسم افتتاح ساختمان جدید نمازخانه شهرداری سرخ رود عنوان شد 

 سرخ رود؛ قوی و پویا
 در اجرای پروژه های عمرانی و برنامه های فرهنگی

شــهرداری و شورای شهر ســرخ رود نماد و الگویی از تعامل، همکاری و هم افزایی 
هستند و به خوبی می توان دید حاصل جمع این همکاری به توسعه شهر ختم شد 
و امروز و به شهادت همه کارشناسان و افراد حاضر، این شهر ساحلی با سرعت بر 
ریل توســعه می رود و ارتقای درجه شهرداری این شهر که چند ماه گذشته توسط 

وزیر کشور انجام شد نیز تأییدی بر این مدعا است.
 توســعه در سرخ رود محدود و منحصر به برنامه های عمرانی نیست و شهرداری 
و شــورای شهر ســرخ رود برای حوزه های فرهنگی و مذهبی شهروندان نیز طرح و 
برنامه دارند و روز گذشته یکی از این برنامه های فرهنگی به نتیجه و افتتاح رسید.   
 در روزهای منتهی به برگزاری کنگره بزرگ سرداران و ۱۴۵۰۰ شهید استان لاله خیز 
مازندران و با حضور ویژه سردار سیاوش مسلمی فرمانده سپاه کربلای مازندران 

ساختمان جدید نمازخانه شهرداری سرخ رود افتتاح شد.

  در این افتتاحیه همچنین دکتر علیزاده فرماندار شهرستان محمودآباد، سرهنگ 
شــعبانی فرماندهی بسیج ادارات استان، ســرهنگ ابراهیم نژاد فرماندهی سپاه 
شهرستان محمودآباد، سرهنگ حسین زاده فرماندهی نیروی انتظامی شهرستان 
محمودآباد، مهندس محسن کبود فیروزجایی شهردار، دکتر حسین زاده بخشدار، 
خاک پور ریاســت شــورا و دیگر اعضای شورای اسلامی شــهر، روحانیون، خانواده 

معظم شهدا و پرسنل شهرداری سرخ رود حضور داشتند.
 

اجرای برنامه های فرهنگی هم گام با برنامه های عمرانی   
 در ابتدای برنامه مهندس محســن کبود فیروزجایی شــهردار خوشــنام سرخ رود 
ضمن خیر مقدم و خوش آمدگویی به حاضران برنامه های فرهنگی و اجتماعی در 
سطح شهر سرخ رود را هم سطح و همگام با پروژه های عمرانی برشمرد و ضمن 

تشریح در خصوص عملکرد شهرداری سرخ رود، پروژه های سالن ورزشی مرحوم 
چنگ میانی، مسیر ساحلی سلامت و یادمان شهدای گمنام را از اهم این پروژه ها 
برشــمرد و اذعان داشت در هفته دولت ۱۰۰۰ میلیارد ریال پروژه افتتاحی و ۲۱۸۰ 
میلیارد ریال پروژه کلنگ زنی شد.  محسن کبود فیروزجایی از همراهی و همکاری 
همه اعضای شــورای شــهر در پیگیری برنامه های عمرانی تشکر کرد و گفت: این 
اقدام مهم فرهنگی نیز با تلاش همه اعضای شــورای شهر و دیگر مدیران انجام 

و به افتتاح رسید. 
 در ادامه برنامه سردار سیاوش مسلمی ضمن تشکر از دعوت مجموعه شهرداری 
و شــورای اســلامی شــهر ســرخ رود، این شــهر را بســیار قوی و پویا در زمینه اجرای 
پروژه هــای عمرانــی و انجام برنامه های فرهنگی برشــمرد و این امر را در همدلی 

مجموعه شورای اسلامی شهر با مجموعه شهرداری و شهردار دانست.

 فرمانده ســپاه کربلای مازنــدران با بیان این که مهندس کبــود از مدیران کاربلد و 
دارای ســابقه و جهادی اســت، گفت: این روزها دشمنان نظام مقدس جمهوری 
اسلامی در صدد بی اثر جلوه دادن تلاش های مدیران و مسئولان می باشند و باید 
تلاش های شهید جمهور دکتر رییسی را سرلوحه و مدنظر قرار دهیم تا هم افراد 

حاضر و هم آیندگان از تلاش ها و اثرات این تلاش ها تعریف و تمجید نمایند. 
 در ادامه این برنامه از ســوی ســپاه کربلای اســتان با اهدا لوح تقدیر از تلاش های 
مهندس کبود، ریاست و اعضای شورای اسلامی شهر و فرمانده پایگاه بسیج اداری 
شــهرداری تجلیل و با دستان مبارک پدر بزرگوار شهید جعفرقلی زاده نمازخانه 
شهرداری سرخ رود افتتاح شد.  همچنین در ادامه حضور سردار مسلمی و هیأت 
همراه ایشان از پروژه ساحلی مسیر سلامت بازدید به عمل آمد و پس از آن با اهدا 

گل به مقام شامخ شهید خوشنام بوستان پردیس ادای احترام شد.
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شهردار بهشهر در تشریح دستاوردها و عملکرد حوزه مدیریت شهری به مناسبت فرارسیدن هفته دولت خبر داد:
 

   کلنگ زنی و افتتاح 
17 پروژه با هزینه ای بالغ  بر 825 میلیارد ریال

شهردار بهشهر در گفت وگو با روزنامه »جمله« ضمن  تبریک به مناسبت 
فرا رســیدن »هفته دولت« و گرامی داشــت یاد و خاطره شهیدان رجایی و 
باهنر و و همچنین گرامی داشــت یاد و نام شــهید رییســی و همراهان شان 
هفتــه دولت را  زمان مناســبی برای ارائه گــزارش عملکرد خادمان مردم 
دانســت.     »یاســر احمــدی« در ادامه گفت: شــهرداری بهشــهر در هفته 
دولــت ۱۷ پــروژه در قالــب بهره بــرداری، کلنگ زنــی و افتتاحیه بــا هزینه 
بالغ  بر ۸۲٥ میلیارد ریال به شــهروندان بهشــهر  ارائه کرد.  وی افزود: در 
بخش کلنگ زنی، ســاخت بزرگ ترین شــهر بازی شرق استان با هزینه ای 
بالغ بر ٥۰۰ میلیارد ریال با حضور ســرمایه گذار و نیز نصب المان شــهدا 
به نیّت ۷۲ شــهید شهرستان بهشهر از برجســته ترین اقدامات شهرداری 
بهشــهر اســت و در بخش افتتاح و بهره برداری در حوزه معماری و منظر 
شــهری می توانم به پروژه المان دروازه اشــرف البلاد با هزینه ۲۲ میلیارد 
ریال و پروژه روشــنایی و نصب چراغ های دکوراتیو در معابر ســطح شــهر 
با هزینه ای قریب به  ۱۱میلیارد ریال اشــاره ای داشــته کنم.   یاسر احمدی 
همچنیــن گفــت: در بخش عمرانی مجموع آســفالت های انجام شــده در 
ســطح شــهر به متراژ ۲۹۳۳۳ متــر مربع و با هزینــه ۱۸٥ میلیارد ریال در 
راســتای ســاماندهی معابر تلاش شــد و  در بخش ایجــاد امکانات رفاهی 
بــرای شــهروندان، شــهرداری با  احداث پارک شــهید ســراج بــا  امکانات 
سالن آمفی تئاتر و واحد های تجاری  با هزینه ۲۰ میلیارد ریال گام مهمی  
بــرای  ایجــاد امکانات فرهنگــی و آموزشــی در مناطق کم برخوردار شــهر 
برداشــته است.  شــهردار بهشهر در ادامه به توســعه زیرساخت های عبور 
و مرور شــهری اشــاره کــرد و گفت: تملکات گســترده ای برای بازگشــایی و 
تعریــض بلــوار آیت الله کوهســتانی و معابر دیگر انجام شــد و  مســاحت 

اجراشــده برابــر ۱6۱۰ متــر مربــع و بــا هزینــه ۸۹ میلیــارد ریال می باشــد.  
وی همچنیــن به لایروبی رودخانه ها و کانال های ســطح شــهر اشــاره کرد 
و گفــت: ۸۹۰۰ متر از این مســیرها لایروبی شــد که بــرای هدایت آب های 
ســطحی به ویژه در ایام بارانی و پیشــگیری از مشــکلات برای شــهروندان 

امری ضروری است 
 یاســر احمدی به عملکرد شــهرداری بهشــهر در حوزه فرهنگی پرداخت 
و گفــت: »برگــزاری اختتامیــه ســومین جشــنواره ملــی عکــس فلامینگــو 
به همراه نمایشــگاه عکس در ســالن بصیــرت«، »برگزاری جشــنواره دیار 
علویــان در پــارک جنگلــی عباس آباد و دریــای یاقوت ســرخ«، »برگزاری 
جشــن بزرگ هم ولایتی در خیابان غدیر«، »برگزاری جشن مبعث رسول 
اکرم )ص( و پیروزی انقلاب اسلامی در سالن ورزشی شهید هاشمی نژاد« 
و »گرامی داشــت روز دختر و جشــن دوقلوها در بوســتان ســرو« بخشــی از  
برنامه های شــهرداری در حوزه فرهنگی بود.  شــهردار بهشــهر به معضل 
زبالــه به عنــوان یک مشــکل جدی بــرای تقریباً همه شــهرداری ها اشــاره 
کــرد و گفت:  بــا توجه به تعطیلی مرکز دپــوی زباله در مورخه ۱4۰۳/۲/۹ 
به دســتور دادســتان محتــرم و تعیین مــکان جدید موقت دفــن ریجکتی 
در فاصلــه ۲۰۰۰ متــری کارخانه کمپوســت و به موازات ایــن اقدامات، به 

کارهای فرهنگی برای تفکیک زباله از مبدأ نیاز اســت.
 وی در همیــن زمینــه افــزود: انعقــاد تفاهم نامــه همکاری مشــترک بین 
اداره آموزش و پرورش، اداره حفاظت محیط زیســت و شهرداری بهشهر 
در راستای آموزش طرح تفکیک زباله از مبدا و تولید محتواهای آموزشی  
و پادکســت و اطلاع رســانی با هدف ارتقاء ســطح اطلاعات شــهروندان از 

کیفیت تفکیک زباله از برنامه های مدیریت شــهری بود.
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